
PROTOKÓŁ NR IX/15 

z obrad IX sesji Rady Gminy Lubasz

 odbytej w dniu 30 kwietnia 2015 roku godz. 14.00

Obradom przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. Sesja 

odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Proponowany porządek obrad:

1.Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

b) przedstawienie porządku obrad,

c) przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy 

d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie VIII sesji Rady Gminy

e) informacja Wójta o działaniach między sesjami

2.  Analiza,  funkcjonowanie  oraz  przygotowanie  Gminnego  Ośrodka  Kultury  do  sezonu
turystyczno-wypoczynkowego

3. Przedstawienie informacji Prezesa Gminnego Zakładu Komunalnego o stanie spółki z o.o.

4. Przedstawienie uchwał w sprawie:

4.1. wykazu kąpielisk na obszarze Gminy Lubasz

4.2. w sprawie nabycia służebności gruntowej.

4.3. wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w Sokołowie w budynku nr 9,
na działce ewidencyjnej nr 395

4.4. wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego położonego w Sokołowie w budynku nr 9, na
działce ewidencyjnej nr 395

4.5.  ustalenia  stawki  opłaty  ryczałtowej  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  za rok  od
domku  letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno  –
wypoczynkowe przez część roku

4.6. zmiany uchwały Nr XVII/196/12 Rady Gminy Lubasz z dnia 12 listopada 2012r. w sprawie
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi

4.7. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
składanej  przez  właścicieli  nieruchomości  na  których  znajdują  się  domki  letniskowe  lub  innej
nieruchomości  wykorzystywane  na  cele  rekreacyjno  –  wypoczynkowe  przez  część  roku  oraz
określenia  warunków  i  trybu  składania  tych  deklaracji  za  pomocą  środków  komunikacji
elektronicznej

4.8.  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2015

4.9.  likwidacji  Straży  Gminnej  -  przedstawienie  informacji  o  postępowaniu w sprawie  padłych
i dzikich zwierząt

4.10. zmian w budżecie 2015 roku
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5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłoszone na sesji.

7.Wolne wnioski i informacje.

8.Zakończenie obrad

Ad.  1a  Przewodnicząca  RG  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca  1990  roku

o samorządzie gminnym otworzyła IX sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że na

podstawie  listy  obecności  na  15  radnych  ustawowego  składu  obecnych  jest  13  radnych

i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. (Później dotarł 14 radny)

Na Sekretarza  obrad  zaproponowała kolejnego  radnego z  listy  obecności  Pana  Mariana  Mirka,

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Marian Mirek. 

Ad.1b przedstawienie porz  ądku obrad,

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek obrad został  radnym doręczony.  Jeżeli  radni lub Wójt

mają jakiejś uwagi to oczekuje na ich propozycje. 

Pan Marek Wicher zgłosił wniosek formalny, aby dołożyć po pkt 4 dodatkowy punkt, w którym

zostałaby  przedstawiona  sprawa  dotycząca  sprzątania  po  okresie  zimowym  co  było  corocznie

przedstawiane. Chciałbym wiedzieć jakie ulice były sprzątane i jaka kwota była za to sprzątanie?

Informację  dotyczącą przetargu na  usługę zamiatania  ulic  oraz koszty  wykonania  tej  usługi  po

okresie zimowym. 

Paweł Strawa  ustosunkowując się do powyższego powiedział, że jeżeli jest to przygotowane lub

możliwe do przygotowania to jak najbardziej. 

Wójt  Gminy –  pełne  informacje  co  do  sprzątania  po  okresie  zimy,  łącznie  z  przekazaniem

informacji dotyczącej wyboru firmy na dzisiaj jesteśmy wstanie powiedzieć ogólnikami. Szczegóły

możemy Radzie przekazać na komisji lub wcześniej i później na sesji następnej, o ile Rada sobie

życzy. 

Marek  Wicher  –  ja  chcę  tylko  wykaz  ulic  i  jaka  kwota?  Te  dane  w  ciągu  5  minut  można

przygotować. 

Głosowanie

Za -10      Przeciw - 0      Wstrzymujących się - 4

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie cały porządek ze zmianą,

Za - jednogłośnie  (głosowało 14 radnych) 
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Wobec  powyższego porządek zmieni się  i  zostanie dołożony  pkt 5,  w którym   przedstawiona

zostanie sprawa dotycząca sprzątania po okresie zimowym. Kolejność następnych zmieni się o 1. 

Ad 1. c przyj  ęcie protokołu z obrad VII sesji Rady Gminy 

Pan  Jacek Michalak, sekretarz obrad  VIII sesji Rady Gminy, która odbyła się 26 marca 2015 roku

stwierdził, że zapoznał się z protokołem z przebiegu sesji. Protokół   odzwierciedla przebieg sesji

i wnioskuje  o jego przyjęcie bez odczytywania.

W wyniku głosowania protokół z obrad VIII sesji przyjęto jednogłośnie bez odczytywania.

(W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych) 

Ad 1. d informacja o realizacji uchwa  ł podjętych w trakcie VIII sesji Rady Gminy

Przewodnicząca  Rady  Gminy  powiedziała,  że  radni  otrzymali  informację  przed  komisjami.

Zapytała czy któryś z radnych ma jakieś uwagi. W związku z tym, że uwag nie zgłoszono przeszła

do następnego punktu porządku obrad. 

Ad 1. e informacja o dzia  łaniach Wójta Gminy pomiędzy sesjami

Wójt Gminy zabierając głos powiedział:” W okresie ponad miesiąca od ostatniej sesji Rady Gminy

zajmowałem się następującymi zagadnieniami :

1.  Z  dniem 20 kwietnia  2015r.  zarządzeniem Nr  37.2015 odwołałem ze  stanowiska  Dyrektora

Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Lubaszu  Pana  Andrzeja  Kopaczewskiego.  Odwołanie  jest

równoznaczne  z  wypowiedzeniem umowy  o  pracę  bez  wypowiedzenia,  gdyż  Pan  Dyrektor  od

07 lipca 2014r. był nieobecny w pracy. Najpierw przebywał na zwolnieniu lekarskim trwającym

180 dni, a następnie otrzymał świadczenie rehabilitacyjne na 6 miesięcy. Podjęcie decyzji w tej

sprawie, zgodnie z obowiązującym stanem prawnym, poprzedziło zebranie opinii od towarzystw,

które  działają  w naszej  gminie  ,  a  ich działalność związana jest  z kulturą.  U podstaw podjęcia

decyzji  o  odwołaniu dyrektora  leżała  przede wszystkim potrzeba zabezpieczenia  bieżącej  pracy

Ośrodka Kultury  i  wyegzekwowania spełniania  przez te  instytucje  jej  zadań.  Zgodnie  z ustawa

o  organizowaniu  i  prowadzeniu  działalności  kulturalnej  nie  można  powierzyć  w  zastępstwie

stanowiska dyrektora.  Dyrektor musi zostać jednoznacznie powołany. Odwołanie Pana Andrzeja

Kopaczewskiego nie oznacza, że nie troszczymy się o jego przyszłość. Zaproponowaliśmy mu, aby

po  okresie  przebywania  na  świadczeniu  rehabilitacyjnym  oraz  przedstawieniu  zaświadczenia

lekarskiego  o  zdolności  do  pracy,  zatrudniony  został  na  stanowisku  konserwatora  zapasowego

składowiska odpadów na Sławienku przez naszą spółkę Gminny Zakład Komunalny. Pan Andrzej

wyraził  zgodę  na  tę  propozycję  podpisując  stosowne  porozumienie.  Jednocześnie,  aby  jak

najszybciej wyłonić kandydata na dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury ogłosiłem konkurs na to
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stanowisko. Na oferty  oczekujemy do 04 maja br. Powołałem także komisję konkursową, która

przeprowadzi  procedurę  w  składzie:  moja  osoba  ,  Pani  Magdalena  Janc  –  Węglewska  jako

reprezentant Komisji Zdrowia Oświaty Kultury i Spraw Socjalnych Rady Gminy oraz pani Grażyna

Graj Sekretarz Gminy.

2.  Na  bieżąco  staramy  się  rozwiązywać  wspólnie  z  Panem  Prezesem  Gminnego  Zakładu

Komunalnego  sprawy  związane  z  funkcjonowaniem  spółki.  Na  dzisiejszej  sesji  Pan  Prezes

przedstawi stan spółki  i jego zamierzenia  w celu rozwoju spółki.  Jak powiedziałem na bieżąco

reagujemy na wszystkie problemy, które pojawiają się. Spotkałem się z przedstawicielami Kółka

Rolniczego w Lubaszu – właściciela terenu, który stanowi siedzibę spółki. Problem tkwi w tym, że

przede  wszystkim  budynki  stanowiące  przedmiot  dzierżawy,  wymagają  wielu  nakładów

finansowych, by doprowadzić ich stan do należytego i wymaganego prawem. Oszacowano, że ta

wartość  to  około  300  tysięcy  złotych.  Jedną  z  propozycji  przedstawionych  przez  Prezesa  było

przeniesienie siedziby na teren składowiska odpadów komunalnych do Sławienka. Nie jest to dobre

rozwiązanie  ,dlatego  szukamy  innej  formy  oszczędności.  Stąd  spotkanie  z  właścicielem,  aby

określić, czy nie zdecydował by się on na sprzedaż, bo ponoszenie nakładów na majątek obcy też

nie  jest  dobrym  rozwiązaniem.  Będziemy  w  tym  temacie  prowadzić  dalsze  rozmowy

z właścicielem, Zaplanowano kolejne spotkanie na przełomie miesiąca maja i czerwca.

3.  W  dniu  wczorajszym  uczestniczyłem  w  spotkaniu  poświęconym  podpisaniu  porozumienia

o  powołaniu  konwentu  wójtów  i  burmistrzów  powiatu  czarnkowsko-  trzcianeckiego.  Celem

powołania takiego konwentu, a odbyło się to z inicjatywy Starosty Czarnkowsko- trzcianeckiego

pana  Tadeusza  Teterusa,  jest  współpraca  i  wypracowywanie  wspólnego  stanowiska  w  wielu

obszarach  leżących  w  zainteresowaniu  powiatu  i  gmin  m.in.  budowy  ścieżek  spacerowych,

promocji, zdrowia, stosowania dobrych praktyk.

4. Kończy się remont pomnika spadochroniarzy w Sokołowie. Zgodnie z najkorzystniejsza ofertą

remont po dewastacji kosztował będzie trochę ponad 7 tysięcy złotych, a wykonanie pamiątkowej

tablicy poświęconej zamordowanym w obozach za udzieloną pomoc spadochroniarzom Państwu

Furmanom 1.700,-zł. Gmina otrzymała środki pochodzące od firmy ubezpieczeniowej kwotę ponad

19 tysięcy złotych. Przy tej  okazji chciałbym Państwa poinformować, że otrzymaliśmy również

zewnętrzne środki na renowację pomnika Powstańców Wielkopolskich na cmentarzu w Lubaszu.

Środki w wysokości 35 tysięcy złotych pochodzą od Rady Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa.

Podpisaliśmy stosowne porozumienie na mocy którego w imieniu Rady zostaliśmy upoważnieni do

wyboru  wykonawcy  do  kwoty  35  tysięcy  złotych.  Realizacja  odbędzie  się  na  rachunek  Rady

Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa. Natomiast od Wojewody Wielkopolskiego otrzymamy kwotę
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8.050,-zł również na renowację tego pomnika. Środki te po otrzymaniu decyzji Wojewody stanowić

będą dochód budżetu gminy. Po ich formalnym wprowadzeniu , rozpoczniemy prace nad wyborem

wykonawcy. Zgodnie z podpisanymi porozumieniami, termin zakończenia prac to 30 październik

tego roku.

5. Trwają prace nad arkuszami organizacji placówek oświatowych na nowy rok szkolny 2015/2016.

Wydałem  zarządzenie,  w  którym  przedstawiłem  dyrektorom  wytyczne  do  opracowania  tych

arkuszy. Spotkałem się z dyrektorami i omówiliśmy sobie założenia wspólnej pracy nad arkuszami.

Część dyrektorów na bieżąco uzgadniała  swoje propozycje.  Termin złożenia  projektów arkuszy

mija w dniu dzisiejszym. Dalej poddane będą one głębokim analizom finansowym, organizacyjnym

i  społecznym.  Proponujemy  w  tym  zakresie  konsultacje  arkuszy  z  Komisją  Zdrowia  Oświaty

Kultury i Spraw Socjalnych Rady Gminy.

6.W dniu wczorajszym odbył się konkurs na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Marii

Dąbrowskiej w Miłkowie.  Do konkursu wpłynęła jedna oferta dotychczasowej i jak się okazało

przyszłej Pani Dyrektor Jolanty Zmyślonej. Kandydatka zaprezentowała się bardzo dobrze i zyskał

100% przychylność Komisji. Gratulujemy Pani Jolancie i życzymy wielu sukcesów w pracy nad

rozwojem Szkoły Podstawowej w Miłkowie.

7.  Rozpoczęliśmy konsultacje  z  radnymi na temat  wprowadzenia w naszej  gminie  systemu ulg

w podatku od nieruchomości.  Aby przyciągnąć inwestorów lub stworzyć  korzystne warunki  do

rozwoju już istniejących, przygotowaliśmy założenia, które mówią o zwolnieniu nowych inwestycji

polegających na rozbudowie lub budowie nowych budynków i budowli przez okres jednego roku

z płatności tego podatku. W założeniach ujęliśmy także inwestorów , którzy chcieli by stworzyć na

naszym terenie miejsca pracy  poprzez zakup m.in.  gruntów. Są to założenia,  które spotkały  się

z  pozytywnym  oddźwiękiem  wśród  radnych.  Będziemy  nadal  konsultować  i  modyfikować  te

założenia, tak by w efekcie finalnym przedstawić radzie Gminy projekt uchwały wprowadzającej

takie zwolnienia.

8.  Gimnazjum im. ppłk.  Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu po raz kolejny  było organizatorem

wymiany polsko – niemieckiej w ramach współpracy z niemiecką szkołą w Sottrum. Nadrzędnym

celem  13-letniej  współpracy  jest  zbliżenie  się  polskiej  i  niemieckiej  młodzieży,  łamanie

stereotypów,  poznawanie  i  zrozumienie  różnic  mentalnych.  Uczniowie  mają  oczywiście  także

możliwość  doskonalenia  umiejętności  językowych.  Młodzi  ludzie  mogą  czynnie  uczestniczyć

w procesie budowania relacji oraz wymiany doświadczeń między Polską i Niemcami. Wymiana

trwała od 12 do 17 kwietnia. Brało w niej udział 23 uczniów ze strony polskiej, tyle samo ze strony

niemieckiej. Młodzież polska gościła kolegów z Niemiec w swoich domach, a program wymiany
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był bardzo  atrakcyjny.  W dniu  11.04.2015  r.  w Urzędzie  Gminy  Lubasz i  my  spotkaliśmy  się

z  naszymi  gośćmi.  Przedstawiłem  krótką  informację  o  naszej  gminie  i  jej  historii.  Spotkanie

upłynęło w miłej atmosferze. Na naszych gości czekały także pamiątkowe upominki

9.  Gminny  Ośrodek  Kultury  w  Lubaszu  zorganizował  w  Bibliotece  Publicznej  wystawę  prac

plastycznych wykonanych na zajęciach warsztatowych, które trwały od listopada ubiegłego roku.

Warsztaty  współfinansowane  były  przez  Starostwo  Powiatu  Czarnkowsko-Trzcianeckiego

w Czarnkowie. Kilkanaście uczennic szkoły podstawowej i gimnazjum pod okiem instruktorki Pani

Wandy Dylla doskonaliło swoje umiejętności plastyczne, wykonując prace w różnych technikach,

a najciekawsze „dzieła” znalazły się na wystawie.

10. Dnia 26.03.2015 roku w Czarnkowie na Placu Wolności odbyła się impreza pt.  ,,Dzień dla

życia”. Wzięło w niej udział 15 członków Szkolnego Koła Caritas pod opieką Pani Emilii Poznań,

jak  również  przedszkolaki  z  przedszkola  ,,Bajka”  w  Lubaszu.  Każdy  wolontariusz  miał

przydzieloną swoją grupę przedszkolną. Uczniowie Edukacji Lubasz zapewnili dzieciom rozrywkę

w postaci  kolorowania  twarzy.  Pojawili  się również reprezentanci Komendy Powiatowej Policji

w Czarnkowie, którzy pokazali psa tropiącego oraz każdy mógł zrobić odcisk palca dłoni w tuszu.

Państwowa Straż Pożarna pokazała  wyposażenie  wozu strażackiego.  Można  było zbadać słuch,

wzrok ioddać krew.

11. W internacie Zespołu Szkół Leśnych im. inż. Jana Kloski w Goraju dnia 26 marca 2015r. odbyły

się ćwiczenia taktyczno-bojowe jednostek straży pożarnych. Jednym z głównych celów ćwiczeń

było  przypomnienie  zasad  współdziałania  strażaków  oraz  personelu  szkoły  przy  tego  typu

zdarzeniach oraz sprawdzenie gotowości bojowej strażaków PSP i OSP z gm. Lubasz. W czasie

ćwiczeń doskonalono zasady łączności radiowej między jednostkami ochrony przeciwpożarowej

będącymi  na  miejscu  akcji.  Była  to  również  doskonała  okazja  do  praktycznego wykorzystania

sprzętu będącego na wyposażeniu jednostek  ,  a  w działaniach  tych  brały  udział  jednostki  OSP

Lubasz i Krucz oraz Jednostki Ratowniczo- Gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej z Czarnkowa.

12.  Dwukrotnie  w  ostatnim  czasie  spotkałem  się  z  sołtysami  naszej  gminy.  Na  spotkaniach

przedstawiliśmy  zebranym  informację  o  programie  Wielkopolska  Odnowa  Wsi  2013-2020  –

konkurs Pięknieje Wielkopolska Wieś i o możliwościach pozyskania funduszy na zadania mające na

celu integrację i aktywizację lokalnej społeczności. Zwróciłem się do sołtysów z prośbą o ustalenie

i  sprawdzenie potrzeb inwestycyjnych,  które wpisywałyby  się w zakres  tego programu, a także

o zabezpieczenie  środków finansowych jako wkładu własnego sołectw w projekt.  Obecnie  jest

możliwość pozyskania środków finansowych z Urzędu Marszałkowskiego w kwocie do 30 tys. zł

na  jeden  projekt.  Wartość  wsparcia  w  kolejnych  latach  może  ulec  zmianie.  Po  raz  kolejny
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przedstawiliśmy  sołtysom  zasady  funkcjonowania  Funduszu  Sołeckiego,  współpracy

z  pełnomocnikami  sołectw  oraz  omówiliśmy  ogólne  zasady  działania  sołectw  jako  jednostek

pomocniczych gminy.

13. W III  edycji  toru przeszkód dla uczniów szkół podstawowych wystartowało pięć szkolnych

drużyn,  a  do  przewrotów,  slalomów,  skoków  organizatorzy  dodali  konkurencje  precyzyjną  –

uderzenia na bramkę do unihokeja.  SP Jędrzejewo wygrało pierwszy  raz w historii,  na  drugim

miejscu SP Miłkowo, przed dwoma drużynami SP Lubasz i ekipą dziewczyn z SP Krucz. Sędzią

głównym lubaskich zawodów była  Marzena  Kamińska  –  Sokół,  a  logistycznie  przedsięwzięcie

zabezpieczyli strażacy z OSP Jędrzejewo. Dojazd uczestnikom zapewnił Samorząd Gminy Lubasz,

a organizacyjnie przedsięwzięcie wsparł Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu.

14. 10 kwietnia 2015r. po raz kolejny w Szkole Podstawowej w Lubaszu goszczono najlepszych

matematyków  szkół  podstawowych  z  Gminy  Lubasz.  Tego  dnia  odbył  się  Gminny  Konkurs

Matematyczny, w którym uczestniczyły szkoły z Lubasza, Jędrzejewa, Krucza i Miłkowa. Celem

konkursu było upowszechnianie wiedzy matematycznej, inspirowanie i rozwijanie zainteresowań

uczniów, jak również danie im możliwości sprawdzenia wiedzy przez współzawodnictwo. Każdą

szkołę reprezentowało po 2-ch przedstawicieli z klas na każdym poziomie edukacyjnym, czyli od

kl.  I  do VI.  Uczniowie w pełnym skupieniu rozwiązywali  zadania oraz odpowiadali  na  pytania

testowe. Gratulujemy zwycięzcom i wszystkim uczestnikom.

15. Jezioro Duże w Lubaszu jest atrakcją turystyczną naszego regionu, korzystają z jego zasobów

wczasowicze i turyści podczas sezonu letniego, korzystają nasi mieszkańcy, i to nie tylko w okresie

letnim,  ale  właściwie  przez  cały  rok,  spacerując  wzdłuż  jeziora  z  kijkami  lub  bez,  jeżdżąc

rowerami,  a teren ośrodka stał  się  naszym parkiem, po którym chętnie spacerujemy z dziećmi,

rodziną znajomymi. Aby ten park i jezioro nie przynosił negatywnych doświadczeń i obserwacji,

trzeba dbać o jego otoczenie.  Bieżące porządkowanie jednak nie zawsze wystarcza, trzeba dużej

grupy osób, aby obejść cały teren wokół jeziora i pozbierać ślady pobytu tych, którzy nie przejmują

się  takimi  „drobiazgami”,  jak  ład  i  porządek.  W ramach  akcji  Tydzień  Czystości  Wód  wielu

wędkarzy wzięło udział w sprzątaniu terenów przyległych do jeziora. W sprzątaniu wzięli udział

także  nasi  uczniowie  z  lubaskiego  gimnazjum.  Organizatorzy  zapewnili  ognisko  i  pyszną

grochówkę na zakończenie sprzątania.

16. 15 kwietnia 2015r.  po raz 19 w Szkole Podstawowej w Jędrzejewie goszczono najlepszych

recytatorów kl.I -III szkół podstawowych z Gminy Lubasz. Tego dnia odbył się Gminny Konkurs

Recytatorski,  w którym uczestniczyły  szkoły  z Lubasza,  Jędrzejewa,  Krucza i  Miłkowa.  Celem

konkursu było rozwijanie  zdolności  recytatorskich,  wspieranie  uzdolnień i  pomoc w rozwijaniu
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zainteresowań,  upowszechnianie  kultury  żywego  słowa,  uwrażliwianie  na  los  zwierząt

w najbliższym otoczeniu oraz integracja dzieci. Rywalizacja odbywała się w kategorii kl.I i kl. II –

III, łącznie udział wzięło 26 uczestników. Wszyscy pięknie recytowali wybrane przez siebie utwory.

Wyłonienie  zwycięzców  było  trudnym  zadaniem.  Konkurs  był  jednym  z  elementów  projektu

edukacyjnego „Mali, wielcy przyjaciele” realizowanego w Jędrzejewie.

17.  Na  naszym  Orliku  w  Lubaszu  doszło  do  zaciętej  rywalizacji  pomiędzy  reprezentacją

czarnkowskiej Komendy Policji a zespołami jakie wystawiły Ochotnicze Straże Pożarne z naszej

gminy. Był to już IV turniej piłki  nożnej pn. „Wojtek strażak został piłkarzem”. Po raz kolejny

piłkarze z OSP mogli zmierzyć się z policjantami z Komendy Powiatowej z Czarnkowa, którzy

bardzo chętnie uczestniczą w wydarzeniach sportowych organizowanych na terenie Gminy Lubasz.

W lubaskim turnieju wzięły udział cztery drużyny i każda zacięcie walczyła o zwycięstwo. Naszą

gminę  reprezentowały  drużyny  OSP z:  Krucza,  Sokołowa i  Lubasza.  Wszyscy  zawodnicy  tego

turnieju wykazali hart ducha, gdyż niestety tego dnia pogoda nie dopisała. Zacięta walka oraz chęć

zajęcia  jak  najlepszego  miejsca  dodawały  energii  i  rozgrzewały  wszystkich  zawodników.  W

klasyfikacji  generalnej  zwyciężyła  drużyna  z  Komendy  Powiatowej  Policji  z  Czarnkowa.  W

klasyfikacji drużyn OSP I miejsce zajęła drużyna OSP z Sokołowa, II miejsce zajął Lubasz a III

miejsce drużyna OSP z Krucza. Zwycięzcom gratulujemy.

18. W Zajeździe Meteor w Lubaszu w dniu 19 kwietnia 2015 r. odbył się już 15 turniej z cyklu

Grand Prix powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego w grze karcianej „Kop-Baśka”. W zawodach

wzięło udział 70 zawodników i 17 drużyn z terenu powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego i gmin

ościennych. Organizatorami turnieju była Rada Turniejów Sportowych Baśka-Kop.

19.  W dniu  25  kwietnia  o  godz.  16.00  odbyło  się  zebranie  sprawozdawcze  Zarządu  Oddziału

Gminnego OSP RP w Lubaszu .  Prezes Zarządu druh Stanisław Herman powitał  zaproszonych

gości  ,  strażaków i  przedstawił  tematykę  zebrania  .  Przedstawiono sprawozdanie  z działalności

Zarządu  ,sprawozdanie  finansowe  i  sprawozdanie  komisji  rewizyjnej  za  2014  r.  Udzielono

absolutorium Zarządowi Oddziału Gminnego Związku OSP RP i przyjęto plan uchwal i wniosków.

20.  Już  ósmy  raz  w Czarnkowie  odbyły  się  Agro-Targi.  Impreza  wśród  mieszkańców naszego

powiatu cieszy się niesłabnącą popularnością. Agro-Targi są nie tylko świętem dla rolników, firm

pracujących na rzecz i dla rolnictwa, ogrodników, wytwórców lokalnych wyrobów ale jest także

święto dla  każdego z nas.  Każdy  kto chciał  nabyć  drzewko,  krzew do ogródka,  kupić  wyroby

lokalnego  rzemiosła  miał  doskonałą  szansę  nabyć  te  i  oczywiście  inne  rzeczy  podczas  Agro-

Targów.  Doskonała  pogoda,  piękne  kwietniowe  słońce  zachęcało  do  spacerów  i  zakupów

mieszkańców z naszego powiatu. Agro-Targi już na stałe wpisały się w kalendarz imprez powiatu
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czarnkowsko-trzcianeckiego. Tradycyjnie targi odbywały się na targowisku oraz na Placu Wolności.

Na  targowisku  można  było  zobaczyć  i  kupić  drzewa,  krzewy  ozdobne,  sadzonki  warzyw.  Na

straganach  można  było  także  nabyć  urządzenia  i  narzędzia  przydatne  w gospodarstwie  czy  też

ogrodzie. Jak zawsze wrażenie robiły  nowoczesne ciągniki oraz inny ciężki sprzęt przydatny w

rolnictwie.  Każdy  mógł  także  smacznie  zjeść,  a  na  dzieci  czekały  dmuchane  zamki.  Na  Placu

Wolności  stoiska  miały  gminy,  twórcy  lokalnego  rękodzieła.  Odbył  się  także  konkurs  na

najładniejszą  cieliczkę.  Wręczyłem  dzieciom oprowadzającym cieliczki  z  naszej  gminy  drobne

upominki.  Do  segregacji  odpadów  namawiało  w  „miasteczku  recyklingowym”  Stowarzyszenie

Bliżej  Siebie  i  Natury,  które  także  po  raz  kolejny  przeprowadziło  akcję  drzewko  za  szkło.

Oczywiście  od początku Agro-Targów nasza  gmina  bierze  w nich  czynny  udział.  W tym roku

Gmina Lubasz wypożyczyła scenę, która stanęła na placu targowym. Na placu stanął nasz gminny

namiot.  W  namiocie  została  urządzona  wystawa  zmarłego  fotografika  Jacka  Sokołowskiego

przedstawiająca twarze mieszkańców Stajkowa. Wystawa ta nie była przypadkowa, gdyż panie z

Koła Gospodyń Wiejskich właśnie ze Stajkowa w urządzonej pod namiotem kawiarence częstowały

swoimi wypiekami uczestników Agro-Targów. Także i w tym roku Szymon Przewdzięk z Lubasza

zadbał o żywe i zielone akcenty – drzewa i krzewy jak zawsze pięknie przystrajały nasze stoisko.

Tego  dnia  było  więcej  akcentów  z  naszej  gminy.  W konkursie  na  najsmaczniejszą  regionalną

potrawę trzecie miejsce w kategorii danie główne i deser zajęły panie z Koła Gospodyń Wiejskich z

Kamionki za:  pyzy  drożdżowe z sosem grzybowym i sosem owocowym i drożdżowe na wiele

sposobów. W konkursie uczestniczyły także panie z KGW Sławno. Nie pierwszy raz i chyba nie

ostatni smaczna kuchnia z naszej gminy została doceniona. Wszystkim uczestniczkom konkursu

dziękujemy. Dziękujemy wszystkim, którzy włożyli wkład w stworzenie naszego gminnego stoiska,

w tym paniom z KGW Stajkowo,  Szymonowi Przewdzięk oraz Gminnemu Ośrodkowi Kultury

w Lubaszu.

21. Na koniec pragnę Państwa bardzo serdecznie zaprosić na obchody świąt Majowych, w tym

w szczególności  na  mszę świętą  3  Maja oraz na piknik popołudniowy  nad  jezioro.  Zapraszam

serdecznie.

Marek Wicher zapytał ile osób zgłosiło się do konkursu na dyrektora GOK 

Wójt Gminy powiedział, że oferty konkursowe winny wpłynąć do 04 maja br. Do wczoraj czyli

29 kwietnia nie wpłynęła żadna oferta. 

Dalszych pytań nie zgłoszono.

Ad.2  Analiza,  funkcjonowanie  oraz  przygotowanie  Gminnego  O  środka      Kultury  do  sezonu
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turystyczno-wypoczynkowego

Temat omówił Sławomir Magdziarz - Z-ca dyrektora Gminnego Ośrodka Wypoczynku. Powiedział,

że  Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu nie jest typową placówką kulturalną, ponieważ oprócz

kultury  zajmuje się  innymi dziedzinami życia  naszych mieszkańców. Kilka  osób zatrudnionych

w GOK zajmowało się organizacją całości życia kulturalnego, wypoczynkowego i dużą częścią

życia  sportowego  w  Gminie  Lubasz  oraz  zarządzało  istniejącą  bazą  lokalową,  a  są  to  między

innymi: 

- obiekty ośrodka wypoczynku: domki kempingowe, sala „Relaks” z biurami, stołówka, amfiteatr, 

pole campingowe, skate-park, ścieżka rowerowo - piesza, wypożyczalnia sprzętu wodnego, plaża, 

nowoczesny plac zabaw,

- hala widowiskowo-sportowa,

- Biblioteka Publiczna w Lubaszu i Filia w Kruczu,

- sala Wiejska (Dom Strażaka),

- boiska „Orlika”,

- wiatrak w Dębem.

Wszędzie na tych obiektach jest  coś do zrobienia. Jest to taka baza, którą trzeba wykorzystywać.

Dobrze, że jest bo można na niej zorganizować wiele przedsięwzięć.

   Obiekty te są do dyspozycji mieszkańców, jednak aby funkcjonowały one należycie potrzebna jest

ogromna praca organizacyjna osób odpowiedzialnych za ich funkcjonowanie, a w 2014 roku były to

następujące osoby zatrudnione w GOK:

Andrzej Kopaczewski – Dyrektor GOK (do 10 lipca), zarządzający całością, który: 

reprezentuje GOK na zewnątrz, koordynujący działalność kulturalną  i wypoczynkową,  działający

na ośrodku wypoczynkowym także w sezonie.

Sławomir Magdziarz – Zastępca Dyrektora GOK ds. wypoczynku i sportu, zarządzający ośrodkiem

wypoczynku,  reprezentujący GOK  w razie nieobecności dyrektora,  prowadzący działalność na

ośrodku wypoczynkowym w sezonie i w okresie całego roku, wspomagający działalność kulturalną.

Inne zajęcia:  organizacja  imprez kulturalnych,  kontakt z mediami,  pozycjonowanie oferty  GOK

w internecie, przyjmowanie zamówień rezerwacyjnych – internetowych i telefonicznych, projekty

unijne i in.

Szymon Szwed – Instruktor k-o  (praca z dziećmi, konferansjer), koordynator sportu, wspierający

wypoczynek  (organizacja  obozów  sportowych),  nadzorujący  wykorzystanie  hali  widowiskowo-

sportowej,  organizator  zajęć  na  „Orliku”,  organizator  imprez  sportowych,  w  szczególności

w weekendy,
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Bartłomiej Turek - instruktor k-o, akustyk, informatyk, działacz sportowy – oprócz nadzorowania

zajęć w hali zajmuje się klubem tenisa stołowego (Prezes).

Anna  Suchoń  –  gł.  Księgowa,  prowadzi  także  kadry,  administrację,  sekretariat,  kasę,  rozlicza

projekty unijne.

Ewa Stachowiak – Kierownik Biblioteki Publicznej w Lubaszu, instruktor k-o (praca z dziećmi),

dekorator, plastyk.

Beata Szymkowiak – Bibliotekarz, prowadzi też filię biblioteczną w Kruczu, dekorator, Krystyna

Chudak – sprzątaczka (1/2 etatu), kucharka, recepcjonistka.

Aurelia Włodarek-Pieszyńska  – sprzątaczka (1/2 etatu), pomoc kuchenna. 

W okresie sezonu letniego i przygotowawczym zatrudniane były osoby obsługi na umowę–zlecenie 

lub umowę o dzieło.( to ze względu na prawidłowe funkcjonowanie  ośrodka wypoczynkowego       

w sezonie letnim) 

W 2014  roku  miały  miejsce  przeróżne  wydarzenia  i  działania,  których  wydźwięk  był  bardzo

szeroki, a których organizatorem lub współorganizatorem był GOK ( jako współorganizator  jakiejś

imprezy GOK musi włożyć także dużo pracy i poświęcić dużo czasu) Pan Sławek powiedział, że

tych imprez było bardzo wiele, na pewno wszyscy wiedzą jakie to były. Wypisanych jest ich na

ponad stronę,  dlatego nie będzie tutaj zanudzał bo to już było i minęło. Należy je przerzucić do

wspomnień. Imprezy te są organizowane prawie co roku, dlatego jeżeli  ktoś chciałby je poznać

szczegółowo to zaprasza. Natomiast innym działem działalności GOK jest biblioteka.  Jej oferta

bardzo się rozwija.  Odnawiany jest  i  poszerzany  księgozbiór,  biblioteka była  miejscem imprez,

akcji i spotkań w szczególności dla dzieci.  Panie bibliotekarki wspomagały także pracę GOK-u od

strony  plastycznej  (dekoracje)  i  instruktorskiej  (podczas  festynów,  Mikołajek  i  in.).  W biurze

natomiast  poza  tymi  sprawami  codziennymi   ogniskują  się  sprawy  organizacji  społecznych

działających  w  gminie,  takich  jak  Koło  PZW,  Sekcja  PZHGP,  LTK,  KS  „Radwan”,  KS

„Słoneczko”,  „Serce  Dziecka”,  Klub  „Lotta”,  Stowarzyszenie  „Nadzieja”,  Tow.  „Bliżej  Siebie

i Natury”, LZS, LKTUL. Jak widać tych organizacji jest sporo i często proszą nas o pomoc, a my

im pomagamy  jak  możemy.  Współpracujemy  z sołtysami,  pomagając  im w organizacji  imprez

i  akcji  w  poszczególnych  wsiach  sołeckich,  ze  szkołami,  a  także  z  osobami  reprezentującymi

lokalne  inicjatywy,  wspierając  ich  pomysły  i  imprezy  w  miarę  możliwości  –  organizacyjnie,

osobowo, sprzętowo, udostępniając także nasze obiekty. No i także na „nie swojej” imprezie trzeba

być. Te wszystkie zadania nie mogłyby  zafunkcjonować, jeśli nie wykona się całej  „papierkowej”

pracy, chodzi m.in. o pisanie projektów, korespondencję, rozmowy, zawieranie umów, zdobywanie

zezwoleń, pisanie i wysyłanie zaproszeń, plakaty,   a po imprezach (zwykle jeszcze w niedzielę)

teksty do gazet i zdjęcia.
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Wszystkie te działania GOK i ośrodka wypoczynku, w połączeniu z ofertą przygotowaną przez

stowarzyszenia, szkoły i inne organizacje, zwiększyły atrakcyjność Lubasza i Gminy.

Pracownicy GOK pracują w systemie nienormowanym, weekendowym, popołudniowym, podczas

świąt.   Pracujemy  cały  sezon  wypoczynkowy  (od  czerwca  do  połowy  września)  w  systemie

ciągłym,   od  rana  do  wieczora,   reagując  na  każdy  problem  lub  potrzebę  na  miejscu.  Praca

sezonowych  pracowników  w  recepcji,  wypożyczalni,  musi  być  koordynowana,  kontrolowana

i  rozliczana  przez dyrektora.  Od 11  lipca 2014r  wykonywałem te  zadania  sam,  ze  względu na

chorobę dyrektora. W związku z czym był to ogrom dla mnie zajęć, ale nie narzekajmy. 

Zmiany organizacyjne i  osobowe nastąpiły  w hali  widowiskowo-sportowej. W celu lepszego jej

wykorzystania popołudniami oraz w weekendy zarządzanie halą przejął Gminny Ośrodek Kultury,

a całym harmonogramem jej wykorzystania, rozliczaniem użytkowania, stworzeniem oferty zajęć

bezpłatnych dla dzieci, młodzieży i dorosłych zajął  się instruktor GOK - Szymon Szwed, który

również  zajmował  się  grupami  sportowymi  korzystającymi  z  hali.  Dodatkowo instruktor  GOK

Bartłomiej Turek dwa razy w tygodniu prowadził zajęcia tenisa stołowego oraz pełnił nadzór nad

grupami  sportowymi.  Dzięki  temu  hala  w  sezonie  jesienno  -  zimowym  była  dostępna  od

poniedziałku do piątku do godz. 22.oo, w weekendy, kiedy to najczęściej organizowane są zawody

i  imprezy  sportowe,  w  zależności  od  zainteresowania,  a  w  okresie  wakacji  i  ferii  zimowych

przyjeżdżały do Lubasza grupy młodzieży na obozy sportowe. Stałe miejsca w kalendarzu imprez

hali mają turnieje sportowe, festyny i koncerty. Kilkaset osób przewijających się w ciągu tygodnia

przez  halę  potwierdzała,  że  formuła  jej  funkcjonowania  i  zarządzania  jest  właściwa,  co

potwierdzają również cotygodniowe wpłaty pieniężne na konto U.G. Lubasz. Od roku 2012 kiedy

obiekt znalazł się pod zarządami Gminnego Ośrodka Kultury wpływy dla Urzędu Gminy prezentują

się następująco: rok 2012 plan 25.000 realizacja 33.660, rok 2013 plan  29.000 wpływy 33.000, rok

2014  plan  31.000  wpływy  32.400,  stan  na  marzec  2015  –  10.000  zł.  Myślę,  że  ta  droga  jest

właściwa dla pracy hali. Jest ona wykorzystywana maksymalnie.   

Imprezy sportowe są obecnie bardzo rozwiniętą formą aktywności GOK, na bazie hali sportowej,

terenów rekreacyjnych  oraz  „Orlika”.  Niemal  w każdą  sobotę  odbywały  się  w Lubaszu  jakieś

zawody, nie mówiąc już o udziale w turniejach powiatowych i rejonowych. Dzięki tej działalności

możemy  się  pochwalić  wieloma  sukcesami,  mamy  zawodników zdobywających  główne  trofea

w  liczących  się  zawodach  gminnych,  powiatowych,  a  nawet  wojewódzkich.  W  roku  2013

-  w  sportowym  współzawodnictwie  LZS  gmin  powiatu  czarnkowsko-trzcianeckiego

-  wywalczyliśmy  pierwsze miejsce  !  Okazały  puchar  i  nagrodę  pieniężną  odebraliśmy  podczas

podsumowania  sportowego  w  Czarnkowie.  W roku  2014  Lubasz  zdobył  ponownie  I  miejsce!
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Główna zasługa jest tutaj koordynatora Pana Mariana Mirka. 

Wyjątkowo udane w 2014 roku lato  sprzyjało wypoczynkowi nad jeziorem w Lubaszu. Gdyby

ośrodek  wypoczynkowy  dysponował  większą  liczbą  domków  campingowych,  z  pewnością

wszystkie byłyby zajęte, szczególnie w szczytowym okresie sezonu. Niestety lato mamy krótkie

i  wszyscy  chcieliby  wypoczywać nad jeziorem w lipcu i  sierpniu.  Bez nowej bazy  noclegowej

więcej z istniejących domków nie da się „wycisnąć”.

Aby w sezonie ośrodek wypoczynkowy mógł sprawnie działać, przed jego rozpoczęciem oraz po

zakończeniu  wykonano  wiele  prac,  np.  sadzenie  drzew  ozdobnych  i  roślin,   remonty  bieżące,

naprawy i konserwacje sprzętu pływającego, domków kempingowych i in., malowanie amfiteatru,

malowanie  stołówki,  kuchni  oraz  innych  obiektów,  konserwacja  pomostu,  opróżnianie  z  wody

instalacji  wodociągowych  przed  zimą,  a  wiosną  przywracanie  obiegu  wody,  zabezpieczanie

urządzeń  drewnianych,  także  inne  prace  mające  na  celu  polepszenie  wizerunku  ośrodka  -

przycinanie trawy i żywopłotów, sprzątanie liści, oczyszczanie wody i plaży, odgarnianie śniegu,

wycinka niebezpiecznych drzew, dbałość o ścieżkę rowerowo-pieszą (śmieci, liście). Utrzymanie

ładu i porządku przy Sali wiejskiej i wiatraku także wymaga nakładów ze strony GOK. Nadmienił,

że bardzo dużo czasu kosztuje przycinanie trawy i krzewów. Zadań jest bardzo dużo i trzeba się

sprężać, by temu podołać.    

Jeśli  chodzi  o  sprawy  promocyjne  to  uzupełniane  były  na  bieżąco  informacje  z  naszą  ofertą

wypoczynkową  na  różnych  portalach  internetowych,  podejmowane  były  rozmowy  z  innymi

podmiotami  promującymi  nasz  region,  np.  Stowarzyszeniem  „Warta-Noteć”  (udział  w  targach

turystycznych), LGD „Lider” czy innymi organizacjami turystycznymi z Wielkopolski.

Aby pokazać zakres i złożoność zadań realizowanych przez ośrodek wypoczynkowy i cały GOK,

wystarczy zapoznać się z poniższym wykazem grup, które obsłużyliśmy:

- zlot camperowców (połowa kwietnia), na który przyjechało ponad 30 przyczep kempingowych,

- noclegi i wyżywienie oraz hala sportowa dla obozu sportowego szermierzy z Poznania (1-4 maja),

- noclegi i wyżywienie dla uczestników Mistrzostw Polski w piłce nożnej osób niepełnosprawnych

„Sprawni Razem” w Czarnkowie (23-25 maja), w tym przypadku potrzebnych było prawie 100

noclegów, niestety nie dysponujemy na chwilę obecną taką bazą,

- noclegi i wyżywienie na obóz wędkarski dla firmy EXIDE z Poznania (23-25 maja),

- noclegi i wyżywienie dla szkolnego obozu z Roska (9-11 czerwca),

- rajd camperów z Holandii 13-14 czerwca, z udziałem 20 „załóg”,

- noclegi i wyżywienie na Zjazd absolwentów (13-15 czerwca),

- noclegi i wyżywienie dla obozu wędkarzy PZW z Poznania (20-22 czerwca),
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- noclegi i wyżywienie dla obozu Triathlonowego – „Szpot” Poznań (12 czerwca – 3 lipca i 16-24 

   sierpnia),

- noclegi i wyżywienie dla obozu wędkarskiego zrzeszenia „płytkarzy” z terenu całego kraju (4-6

lipca),

- noclegi i wyżywienie dla obozu sportowego RKS „Wełna” Rogoźno (4-10 sierpnia),

- hala sportowa dla obozu siatkarskiego z KS Rokietnica (4-14 sierpnia),

- hala sportowa i wyżywienie dla obozu „Energetyk” Poznań (15-30 sierpnia), 

Obozy i zloty wymagają opieki, pracy recepcji, sprzątania, pilotowania na wycieczki po okolicy,

spotkań, często rozrywki (tu rola dla muzykujących dyrektorów). 

Do tego dochodzi cały indywidualny ruch turystyczny  w domkach kempingowych i na kempingu

nasilający się w każdy weekend. W sezonie niestety  o urlopie trzeba zapomnieć. Zaznaczył, że

można,  by  przyjąć  więcej  obozów,  ale  niestety  nie  posiadamy  takiej  bazy  noclegowej.

Rozwiązaniem  mogłoby  być  udostępnienie  szkoły  na  te  obozy,  ale  o  tym  będziemy  jeszcze

rozmawiać. 

Natomiast jeżeli chodzi  o przygotowanie ośrodka wypoczynkowego do sezonu letniego 2015 to

trwają przygotowania do przyjęcia  turystów i wczasowiczów w naszym ośrodku. Po ustąpieniu

mrozów  przystąpiliśmy  do  napełnienia  instalacji  wodnej  doprowadzającej  wodę  do  domków,

sanitariatów i kempingu. Wykonano już wiele niezbędnych prac, takich jak:

- usuwanie usterek w domkach kempingowych (instalacje wodno-kanalizacyjne, 

   instalacje elektryczne, malowanie ścian wewnętrznych),

- naprawa podłóg, mebli i urządzeń w domkach,

- usuwanie usterek w sanitariatach i kuchni,

- klejenie uszkodzonych kajaków i rowerów wodnych,

- wymiana okna oraz wykonanie wywietrzników w piwnicy biurowca GOK

- malowanie środkiem konserwującym podestów ze schodami do domków, 

   także płotków maskujących i ławostołów.

- obniżanie niektórych krawężników na polu kempingowym( turyści skarżyli się, że są ustawione za

wysoko) 

Uporządkowano już cały teren ośrodka – amfiteatr, plażę, pole kempingowe, parkingi, chodniki i in.

Dzięki  wsparciu  otrzymanemu  z  Urzędu  Gminy  w  postaci  8  osobowej  grupy  pracowników

interwencyjnych udało się wykonać wiele prac porządkowych, które zwykle nie były wykonywane.

Nadzór nad taką grupą także wymagał czasu i wysiłku organizacyjnego.

Zorganizowaliśmy wspólnie  z Kołem PZW w Lubaszu akcję  sprzątania terenów wokół jeziora.

(zebrano ponad 40 worków śmieci) 
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Uczestniczyliśmy w Agro-Targach w Czarnkowie,  do nas należała pomoc w organizacji  stoiska

reklamowego oraz wystawienie sceny i nagłośnienia.

Sporządzono harmonogram rezerwacji domków, podjęte zostały działania reklamowe na portalach

turystycznych, w prasie poznańskiej, na stronie GOK oraz na facebook-u. 

Przyjmowane  są  już  zamówienia  na  wypoczynek  w  Lubaszu,  zgłaszają  się  grupy,  obozy

i wczasowicze indywidualni, prowadzone są rozmowy z organizatorami obozów sportowych. Te

rozmowy są jednak utrudnione ze względu na brak większej bazy noclegowej. Sytuację mogłyby

uratować noclegi grup w szkole podstawowej oraz w gimnazjum.  Póki co grupy te wynajmują

noclegi w internacie „Edukacji” i „Portusie”. Niektóre z nich zamawiają u nas wyżywienie.

Podpisaliśmy umowę na wynajem kawiarni Relaks, dzięki tej współpracy zamontowano wyciągi,

zmieniono część bufetową, zamontowano meble ze stali nierdzewnej, zmieniono na nowa instalację

elektryczną.

Równolegle toczą się przygotowania do imprez i atrakcji  czekających nas w sezonie wiosenno-

letnim.  Wymaga  to  rozmów, negocjacji,  podpisania  umów, ale  zanim to nastąpi  –  posłuchania,

obejrzenia, wyboru itd. Na wszystko potrzebny jest czas.

W większości są już ustalone szczegóły najważniejszych imprez tego sezonu: Święta Konstytucji

3 Maja, Festynu „Pieszo, konno, kajakiem, rowerem”, Festynu Rodzinnego z okazji Dnia Dziecka,

Dni Lubasza, a przygotowania do Triathlonu w Lubaszu, który reaktywujemy po 14 latach trwają

cały czas, nieprzerwanie. 

Przygotowujemy i przeprowadzamy też mniejsze imprezy, zawody sportowe w hali sportowej, na

Orliku, między innymi odbyły się: Gminna Spartakiada Zimowa, Ferie Zimowe z Kulturą, Turniej

Piłkarski Oldboyów, Turnieje  Służb Mundurowych, po każdej imprezie wysyłane są materiały do

prasy.

Trwały i trwają  zajęcia warsztatów plastycznych, próby „Chilli” i zespołów śpiewaczych.

Sporządzano  w  międzyczasie  sprawozdania,  opisówki,  plany,  rozliczaliśmy  projekt  unijny,  na

bieżąco trwała praca administracyjno-biurowa i księgowa. 

Marek  Wicher ustosunkowując  się  do  przedstawionej  analizy  powiedział,  że  z  informacji

przedstawionej przez Pana Sławka jasno wynika, że jest za mało miejsc noclegowych. Zapytał Pana

Sławka czy rozmawiał z Wójtem i zarządem Rady Gminy  o zwiększeniu bazy noclegowej, żeby

mieć więcej domków i z tego tytułu więcej wpływów?

Sławomir  Magdziarz –  sprawy  rozwoju  i  te  przyszłościowe  -   oczywiście  rozmawiamy.  Jest

potrzeba rozwoju bazy. Gdyby była większa to oczywiście można by więcej przyjąć, z tym że te

sprawy inwestycyjne  domków będą przedmiotem dyskusji niebawem. Wszystko przecież rozwija
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się  o sprawy finansowe. Wiem, że nie jest łatwo ze względu na potrzeby tegoroczne. Sygnały w tej

sprawie były, ale na konkrety przyjdzie czas. W ostatnim czasie bardzo dużo się zmieniło   i jeszcze

się zmieni, dlatego na takie rozmowy przyjdzie czas. 

Marek Wicher - może nowy szef ośrodka będzie w tym kierunku dążył, dlatego radni miejcie to na

względzie bo na pewno do tematu wrócimy. 

Marek Zieliński -  powiedział, że nie wie czy wszystkie imprezy na hali były potrzebne czy nie ale

ma pytanie -  czy wpływy rekompensują koszty  opiekuna i inne? Zapytał  też czy  nakłady  jakie

ponosi GOK na zloty,  czy zjazdy camperowców pokrywają koszty? Czy są z tego zyski?

Sławomir  Magdziarz- jeśli  chodzi  o  halę  sportowa  to  myślę,  że  przychody  nie  rekompensują

wydatków. Nie potrafię powiedzieć jakie są koszty ogrzewania i oświetlenia, bo to nie po naszej

stronie – to gmina – organizowane tam  są też inne zajęcia min. zajęcia wychowania fizycznego –

trudno tutaj znaleźć granicę. Niemniej jednak uważam, że koszty są na pewno wyższe. Mimo to

uważam, że warto się tym zajmować bo pewne stałe koszty i tak byłyby poniesione bo hala musi

być stale ogrzewana i oświetlana.  Jeżeli chodzi o camperowców to czyste dochody - nasze wydatki

to trochę kosztów związanych z kosztami prądu i nieczystości. Nie wiem ile jest przychodu z pola

namiotowego,  ale  są  to  naprawdę  duże  dochody,  a  wydatki  małe.  Camperowców  jest  dużo,

przyjeżdżają z Holandii (jest to dla nich postój w podróży nad morze czy na Mazury)  Zatrzymują

się u nas może z ciekawości, a może żeby odpocząć. Pozostawiają może nieduże pieniądze bo nie

można stawek windować ponieważ w ościennych gminach też są miejsca. Jest to znaczna grupa

z która trzeba się liczyć. Jak im się u nas spodoba to będą wracać i zostawiać dobre kwoty. 

Marek Zieliński - czy dla GOK-u jest lepiej czy gorzej jeżeli chodzi o ilość  imprez? Czy jak mamy

dużo imprez to większy zysk?  

Sławomir Magdziarz - jedno i drugie jest potrzebne. Przychody z jednych  muszą rekompensować

inne.  Z  jednej  strony  niektóre  imprezy  musimy  ratować  środkami  budżetowymi.  Jest  łatwiej

zadecydować o jakiś nieplanowanych wydatkach jeżeli  mamy przychody  z wypoczynku To się

wszystkim opłaca i dla wszystkich jest lepiej. Ten układ połączenia kultury z wypoczynkiem na

pewno pomaga bo w wypoczynku jest długi okres  stagnacji

Szymon  Szwed -  chciałbym  tu  dopowiedzieć  w  kwestii  hali.  Od  chwili  oddania  hali  naszym

mieszkańcom i nie tylko dokonano takie  działania  rozeznania rynku i  należy stwierdzić,  że  ta

stawka 60 zł/godz jest podobna w stosunku do  innych  w okolicy.  Poszczególne segmenty I,II

i  III  po 20 zł w zależności od tego jakie zajęcia się odbywają.   Stawka ta została  opracowana

z udziałem pracownika Pana Wiesława Graja. Jeżeli chodzi o plan wynikowy to  plan nie tylko, że
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został wykonany, ale  wpływy do gminy są wyższe. Już w 2012 roku z tego co przedstawiał Pan

Sławek były wyższe  w granicach 7-8 tys. Na przestrzeni tych trzech lat udało się jakby odwrócić

wykorzystanie tej hali. Poszerzyła się oferta zajęć bezpłatnych dla dzieci i młodzieży. Poszerzyła

się oferta dla dorosłych, działań takich integracyjnych, masowych w postaci imprez. Jeśli chodzi

o takie dochodowe koncerty, imprezy  to  nie miały one miejsca. Niktóre  wydarzenia  są bardzo

ważne. Z  Panem Koriakowskim udało się zorganizować  taki tor przeszkód  dla dzieci  i młodzieży

-   stworzyło  możliwość   ich  udziału  w  takiej  formie  rozgrywek.  Są  też  zajęcia  dla  pań

zorganizowane przez samorząd. Pierwsza grupa aerobiku, gdzie samorząd podpisał umowę z Panią

Marzeną Kamińską. Prowadzone są dwa razy w tygodniu. Dodatkowo grupa Pani Dąbkowskiej,

gdzie  zajęcia  odbywają  się  bezpłatnie   w  salce  lustrzanej.   W zajęciach  aerobik-owych  panie

ponoszą koszty w wysokości 5 zł od jednostki. Wcześniej zanim GOK zaczął funkcjonować na hali

zajęcia  z  tenisa  stołowego  odbywały  się  dla  dzieci   na  podstawie  umowy  z  instruktorem

z  Czarnkowa.  Obecnie,  po  zmianach  organizacyjnych   te  zajęcia  prowadzone  są  przez  Pana

Bartłomieja Turka.  Jeśli chodzi o oświetlenie to z tego co wiem koszt szacowany jest na 7,50 na

godzinę. Są to informacje po rozmowach z Panem  Wiesławem Grajem. Natomiast ten plan, który

podtrzymywaliśmy co roku to pewna wytyczna, którą staraliśmy się zrealizować z jakąś nawiązką.

Organizacyjnie wygląda to tak, że gimnazjum jako jeden obiekt z hala ponosi koszty jej utrzymania

(ogrzewanie, oświetlenie, koszty bieżących napraw i remontów)

Magdalena Janc - Węglewska  ustosunkowując się do analizy stwierdziła że to co powiedziała na

komisji,   chciałaby  aby  rozszerzyć  ofertę  kulturalną  o  koncerty.  Zwróciła  uwagę,że  mamy

odrestaurowany  wiatrak  na  co  wyasygnowano  spore  pieniądze.  Zapytała  czy  można  go

wypromować, aby nie odbywała się tam tylko jedna  impreza w roku ? Czy jest jakiś pomysł na to,

by szerzej do tego wyjść. Zaznaczyła, że z  gimnazjum organizowane są piesze wycieczki, które

oprowadzał Pan Szymon,   ale nie ma promocji tego obiektu. 

Sławomir  Magdziarz -  powiedział,  że  wiąże  duże  nadzieje  z  nowym  rozdaniem  unijnym  na

wzbogacenie imprez przy wiatraku. Jest to jedyna szansa i droga na zdobycie funduszy bez których

nie da się nic zrobić. Wiatrak wiemy jest, ale teraz trzeba coś zrobić więcej, trzeba go ubrać. Mamy

pomysł, zrobić zadaszenie, takie stylowe oczywiście.   Był pomysł i rozmowy z osobami, które

zajmują  się  starociami,  żeby  powstał  tam skansen.  Byłoby  takie  miejsce  żeby  je  eksponować.

Wymaga to jednak kolejnych nakładów.  Trzeba zatem  trochę poczekać,  by ruszyły procedury

bowiem jest szansa na inwestycje przy wiatraku (kultura będzie finansowana bo śledziłem już jakie

są przymiarki i jest w tym rozdaniu nadzieja na inwestycje) Chciałbym, żeby powstał taki mini

skansen.  Każdy  kto tam się  pojawi powinien widzieć  jak to  zboże  było  mielone,  jak ta  kasza
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powstawała.  Te  wszystkie  rzeczy  są  tam  potrzebne.  Widzimy  te  braki  podczas  oprowadzania

wycieczek czy też rodzin  lub pojedynczych osób. Mamy tylko własnoręcznie przygotowany folder,

a  to  jest  za  mało.  Powinny  być  tablice  poglądowe i  jest  to  do  zrobienia.  Szansę  widzimy   w

funduszach unijnych. Zaznaczył,  że trochę szkoda, że nie  było to przewidziane w ramach tego

pierwszego projektu, ale  jak zwykle na pewno fundusze, a raczej ich brak w tym przeszkodziły.

Wiatrak jest naszą perełką, całe szczęście, że został uratowany i jest w naszym krajobrazie. Teraz

tylko wystarczy go wzbogacać. 

Marek Wicher powiedział, że na rekonstrukcję wiatraka przeznaczono dużo środków, dlatego trzeba

go teraz utrzymać. Zapytał czy komisja nie powinna dokonać jego przeglądu i nie trzeba już go

konserwować? Za cztery lata może się okazać, że wiatrak się rozleci i będzie problem.  Proponuję

powołać taką komisję,  która by dokonała jego przeglądu. Czy nie trzeba go pomalować i jakoś

zabezpieczyć.  

Sławomir  Magdziarz –  myślę,  że  jakiś  budowlaniec,  osoba  która  zna  się  na  drewnie  możemy

dokonać takiego przeglądu. Ja już  dokonywałem takich oględzin  tego obiektu. Wnętrze wiatraka

jest w porządku, mamy problem tylko z rozsychaniem drewna, spadają niektóre zębatki bo stare

drewno nie współpracuje z nowym. I te  rzeczy trzeba zrobić. Z zewnątrz myślę, że na jesień warto

byłoby już konserwację rozpocząć. Jest to moje zdanie ale jak najbardziej może  zrobić to komisja,

która na tym będzie się znała i będzie to bardziej miarodajne. 

Paweł Strawa  – dziękując  za pracę i omówienie tematu stwierdził, że jest pełen uznania dla P.

Sławka, któremu mimo utrudnień kadrowych udało się  tak wiele zrobić. Stwierdził, że przyłącza

się do Pani Magdaleny, że przed przyszłym dyrektorem będzie zadanie utrzymania przynajmniej

obecnego poziomu, tych wszystkich zadań turystyczno – sportowo - rekreacyjnych. Zaznaczył, że

w  jego  odczuciu  więcej  uwagi  należałoby  skierować  na  imprezy  kulturalne.  Ma  nadzieję,  że

przyszły dyrektor zajmie się tą sferą kulturalną, że tych zajęć i imprez kulturalnych dla naszych

mieszkańców będzie coraz więcej i ta oferta ośrodka będzie o tą sferę powiększona.  Jest to takie

moje życzenie i poddanie pod przyszłe plany 

Wójt Gminy  – Państwo radni analizując sprawozdanie GOK, również finansowe. To co Państwo

dostaliście w Waszych materiałach – pytacie  radni jak to wygląda finansowo w  kulturze,   ale

przede wszystkim wypoczynek.   Okres wypoczynku i rekreacji, który przedstawił Dyrektor  to

przychody   -  za  ubiegły  rok  wyniosły   187.071  zł,  natomiast  rozchody  204,407  zł.  Musimy

pamiętać, że koszty te nieraz na początku są wyższe niż później. Natomiast daje to do myślenia –

Pani i Pan radny mówią  o wartościach kulturalnych, o tym aby wzbogacić tą ofertę  -  też musimy

zacząć wymieniać te zadania jako  kulturalno – sportowo – rekreacyjne. Przekierować może, nie
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zupełnie może zapominać o wypoczynku bo mamy tereny wspaniałe do wypoczynku – również

formą promocji jest triathlon, Dni Lubasza i wszystkie zajęcia dodatkowe dla dzieci i młodzieży,

o  których  mówiliśmy,  ale  też  koncerty,  o  których  rozpoczęliśmy  dyskusję.   Natomiast  co  do

wiatraka to obawiam się o jedno. Była gwarancja trzyletnia. Beneficjentem był GOK i nie wiem

teraz czy GOK przeprowadził przegląd przed upływem gwarancji. Musimy się nad tym zastanowić.

Dobrze, że wszyscy tą potrzebę zauważają. Tylko w czas trzeba reagować. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała Dyrektorowi za przedstawienie i przybliżenie tematu,

a następnie podziękowała  za wykonanie  solidnej pracy. Powiedziała, że oczekujemy na  ofertę

i zobaczymy kto zostanie nowym dyrektorem i jakie zaproponuje nam rozwiązania. 

Ad.3    Przedstawienie  informacji  Prezesa  Gminnego  Zak  ładu  Komunalnego  o  stanie

spółki z o.o.

Zabierając  głos  Prezes  Gminnego  Zakładu  Komunalnego  Maciej  wyrwa  powiedział,  że  ma

przyjemność  kierować  tą  spółką  od  50  dni.   Spółka  prowadzi  działalność  gospodarczą  branży

komunalnej w zakresie :

- poboru, uzdatniania i rozprowadzania wody;

- odbioru i oczyszczania ścieków,

- usług gospodarowania odpadami, zagospodarowania  wysypiska ,

- innych usług : usługi transportowe, utrzymanie porządku i terenów zieleni w Gminie,  odbioru

nieczystości płynnych i wiele innych spraw. Niemniej jednak podstawowym zadaniem jest dostawa

wody  i  oczyszczanie  ścieków.  Działalność  gospodarcza  prowadzona  jest  zgodnie

z postanowieniami umowy Spółki w której zawarty jest również zakres działalności. Spółka działa

na  podstawie  przepisów Kodeksu Spółek Handlowych,  umowy Spółki  wraz z  postanowieniami

KRS  oraz  przepisów  prawnych  dotyczących  gospodarki  finansowej.  Spółka  zajmuje  się  także

odbiorem nieczystości stałych na podstawie umowy zawartej z Gminą Lubasz. Opłaty za odpady

ustala Rada Gminy Lubasz. Wszystkie odpady wytwarzane w gospodarstwach domowych są przez

mieszkańców segregowane albo niesegregowane,   a Spółka odbiera je i przekazuje do :

· Do Spółki ALWATER Sp. z o.o. w Pile – odpady nie segregowanie’

· Sortowni Odpadów w Kłodzie – odpady segregowane,

· Do Spółki GWDA Piła – odpady zielone

Do końca  marca  Spółka  współpracowała  w  tym zakresie  z  Miejskim Zakładem Komunalnym,

z Czarnkowa,  który  zbierał  odpady  komunalne z Lubasza i  transportował  je  do Piły.  Podjąłem

decyzję o rozwiązaniu tej umowy za porozumieniem stron,gdyż Gminny Zakład Komunalny sam

może obsłużyć całą gminę. Nie widziałem potrzeby aby kooperowała druga firma  w zakresie za
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gospodarowania odpadów. Oszczędności z tego tytułu   to około 1,5 tys. zł miesięcznie netto.  Jeżeli

chodzi o rok bilansowy 2014 zamknął się zyskiem brutto w wysokości 57.200,00 złotych. Z jednej

strony to bardzo dobrze, a z drugiej to trzeba powiedzieć, że to wcale nie zysk. Powstał, dlatego że

Spółka w II połowie 2014 roku nie była inwestowana.  Nie były wykonywane żadne prace, żadne

modernizacje i  stan jaki zastałem na dzień 10 marca to taki,  iż wszystkie budynki Spółki,  a w

szczególności baza transportowa na ul. Stajkowskiej w Lubaszu oraz wszystkie budynki należące

do  spółki  nie  posiadały  wymaganych  przepisami  przeglądów  elektrycznych  i  energetycznych,

kominiarskich i wentylacyjnych, a także nie wykonano w 2014 roku zaleceń z „Książki obiektu

budowlanego” z 2013 r. Co wykonano od 10 marca br. To moje wystąpienie to jest takie ekspoze,

chociaż ekspoze to mówi tylko o planach. Ja chciałbym powiedzieć o konkretnych działaniach jakie

przez te pięćdziesiąt dni zrobiliśmy. 

1) Wykonano  przeglądy  elektryczne  i  energetyczne,  kominiarskie  i  wentylacyjne  we

wszystkich budynkach użytkowanych przez Spółkę.

2) Nie wykonano wszystkich remontów bo tak jak Wójt był łaskaw powiedzieć remont bazy na

ul. Stajkowskiej to ponad 300 tys. zł.

3) Wyremontowano  śmieciarkę  SCANIA,  aby  Spółka  sama  mogła  obsługiwać  naszych

mieszkańców.

4) Rozwiązano, na zasadzie porozumienia stron, umowę z MZK Sp. z o.o. w Czarnkowie i od

1 kwietnia 2015 r. odbiorem odpadów komunalnych z terenu Gminy Lubasz zajmuje się wyłącznie

GZK Sp. z o.o. w oparciu o własny sprzęt.

5) Zakupiono stację paliw płynnych dla obsługi swoich pojazdów (koszt 14 tys zł przy różnicy

cen powinna się zwrócić po 11 miesiącach ) 

6) Zatrudniono pracownika na stanowisku Głównego Księgowego na pełen etat.

7) Planowany jest zakup  koparko-ładowarki (koszt około 50 tys. zł)  

8) Wszystkie samochody wyposażono w system monitoringu. 

9) Planowany jest  przegląd wszystkich miejsc,  gdzie  znajdują  się  pojemniki  na selektywną

zbiórkę odpadów, które w miarę możliwości będziemy utwardzać.

Natomiast na najbliższe dwa lata planuję:

1. Modernizacja oczyszczalni ścieków w Stajkowie co spędza sen z oczu 

2. Remont  Stacji  Uzdatniania  Wody  w Lubaszu,  która  jest  z  lat  70-tych   i  która  wymaga

pokaźnych nakładów. 

3. Ograniczenie kosztów dostawy wody do wsi Dębe -  były już rozmowy wstępne i sprawa

winna być w przyszłym tygodniu finalizowana

4. Rekultywacja składowiska na Sławienku ( kwatera jest zapełniona i trzeba przystąpić do
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rekultywacji składowiska – koszt to około 200 tys zł. Jest to koszt przy obsłudze obcej my chcemy

dużo załatwić sami oraz prowadzenie go przez 30 lat w tzw. „fazie poeksploatacyjnej”) 

5. Chcemy dalej odbierać i zajmować się zagospodarowaniem odpadów komunalnych. Dlatego

chcielibyśmy aby rozstrzygnięcie przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z

terenu Gminy Lubasz nastąpiło  do 31 lipca 2015 r. Spółka bowiem planuje:

-  uzyskanie  decyzji  na  utworzenie  na  terenie  Składowiska  Odpadów  w  Sławienku  punktu

przeładunkowego odpadów,

- zakup pojazdu tzw. „hakowca” z przyczepą i 4 kontenerami do transportu odpadów,

- wyposażenie punktu przeładunkowego w rampę załadunkową.

Jest to koszt w wysokości 280 tys zł, dlatego te obwarowania terminu przetargu by Spółka mogła

zaciągnąć kredyt i wziąć te pojazdy w lizing i oczywiście Spółka musiałaby mieć podpisaną umowę

na trzy lata by ten kredyt spłacić. 

Aby Spółka mogła się rozwijać zgłosiłem Wójtowi akces, kiedy gmina przejmie zadania z zakresu

melioracji  szczegółowej  po  01  stycznia  2016  roku  chcielibyśmy  tymi  zadaniami  się  zająć.

Zgłosiłem tez akces Wójtowi, by Spółka mogła się zająć rekultywacja jeziora. 

W najbliższych dniach zostaną  przekazane do szkół pisma intencyjne dotyczące przystąpienia do

konkursu, który byłby organizowany w miesiącach jesiennych, a dotyczyłby selektywnej zbiórki

odpadów.   Chciałbym  współpracować  dalej  z  najmłodszymi  mieszkańcami.  Jedna  wizyta  na

składowisku  się  już odbyła,  a  chciałbym, żeby było ich więcej   i  chcielibyśmy brać udział  w

edukacji  najmłodszych  w  zakresie  selektywnej  zbiórki.  W  najbliższym  czasie  chciałbym

zmodernizować stronę internetową tak aby aby może w przyszłości za wodę i oczyszczanie ścieków

mieszkańcy mogli płacić przez internet. Gminny Zakład Komunalny i moje biuro jest dla Państwa

otwarte zawsze. Jest telefon alarmowy, który jest dostępny 24 godziny na dobę. Można w każdym

przypadku na niego dzwonić,  zgłaszać swoje uwagi i spostrzeżenia.  Chciałbym byście Państwo

takie swoje uwagi zgłaszali aby Spółka pracowała coraz lepiej. Jestem tutaj od niedawna i mam

pewną  wizję  i  chciałbym,  żeby  iść  zgodnie  z  nią.  Z  takich  najnowszych  spraw  to  chciałbym

poinformować,  że od wczoraj  rozpoczęła  się  kompleksowa kontrola  Wojewódzkiego Inspektora

Ochrony Środowiska  w Poznaniu, która będzie trwała do  20-21 maja  i dotyczy przestrzegania

ustaw w zakresie ochrony środowiska. 

Marek Wicher  – na komisjach mówiłem o tych pojemnikach i  chciałbym się dowiedzieć kiedy

będzie to zrealizowane?  To utwardzenie i odpowiednia jakość pojemników. Powiem skąd to się

wzięło. Kiedy wróciłem z komisji przyszedł do mnie Pan J.T. Właśnie w tej sprawie i mówił, że

pójdzie do Wójta. Odpowiedziałem, że robię co mogę i dlatego pytam.
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Maciej Wyrwa – przed wejściem na salę dowiedziałem się, że jeden z moich samochodów został

rozbity. Chciałbym udzielić bardzo precyzyjnej informacji, ale w tej chwili nie potrafię.  Muszę

przede wszystkim zapewnić, aby moi pracownicy mieli czym się poruszać bo na piechotę do awarii

nie pójdą. 

Marek Wicher  - do 15-go maja?

Maciej Wyrwa – tak do 15-go na pewno. 

Marek Wicher zapytał czy w zakupionej stacji paliw jest już paliwo i  w jakiej formie wybrany

zostanie dostawca, czy będzie to przetarg?

Maciej Wyrwa – paliwa nie ma jeszcze. Możemy dokonać zakupu z wolnej ręki. Jestem na etapie

zbierania ofert. Jak będę miał 5-6 to wybiorę najtańszą. 

PRZERWA 15:30 – 15:50

Ad. 4   Przedstawienie uchwa  ł w sprawie:

4.1. wykazu k  ąpielisk na obszarze Gminy Lubasz

Projekt  uchwały  omówił  Adam Ratajczak.  Utworzenie  kąpieliska wymaga  określenia  corocznie

przez Radę Gminy w drodze uchwały wykazu kąpielisk na terenie gminy. Uchwałę należy podjąć

w  terminie  do  dnia  31  maja  każdego  roku.  Wniosek  o  ujęcie  kąpieliska  w  wykazie  składa

organizator kąpieliska do 31 grudnia roku poprzedzającego rok kąpielowy i z takim wnioskiem

Dyrektor Ośrodka Kultury wystąpił. Wniosek dotyczył  wpisania do wykazu na 2015 rok kąpieliska

w Lubaszu na Jeziorze Dużym. 

Zgodnie z wymogami wynikającymi z w/w przepisu ustawy – Prawo wodne, po otrzymaniu

wniosku organizatora kąpieliska wykonane zostały następujące czynności:

1.Wójt Gminy Lubasz przygotował projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk,

2.Wójt Gminy Lubasz podał do publicznej wiadomości projekt uchwały poprzez ogłoszenie w pra-

sie lokalnej,  na tablicach informacyjnych na terenie gminy  oraz na stronie internetowej Urzędu

Gminy określając formę, miejsce i termin 21 dni na składanie uwag i propozycji zmian do tego pro-

jektu,

3.projekt  uchwały  przekazano do zaopiniowania  właściwym organom wymienionym w ustawie

Prawo wodne i  uzyskano pozytywne opinie.  Następnie  Adam Ratajczak  wskazał  zebranym na

mapie kąpielisko i plażę wzdłuż której jest ono usytuowane po czym projekt uchwały odczytał.

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie
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Za – jednogłośnie (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/53/15 stanowi załącznik do protokołu

Ad 4.2    w  sprawie  nabycia  s  łużebności gruntowej.

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Powiedział, że  temat ten jest bardzo dobrze  znany,

ponieważ były w tej sprawie wystąpienia nawet na wcześniejszych sesjach. Chodzi o nieruchomość

na Elżbiecinie Pana Ć i jego córki, która nie posiada dostępu do drogi publicznej.  Na podstawie

ustaleń  dokonanych  po  przebadaniu  dokumentów  archiwalnych  związanych  z  komunalizacją

mienia komunalnego Gminy Lubasz oraz innych dokumentów archiwalnych będących w Urzędzie

Gminy w Lubaszu należy stwierdzić, że posesja Pani Ć. nie posiada prawnego dostępu do drogi

publicznej.  Z   analizy  dokumentów wynika  także,  że  od  powstania  samorządów terytorialnych

w 1990 roku przedmiotowa nieruchomość nie posiadała dostępu do dróg stanowiących własność

gminy. Wszystkie drogi prowadzące do przedmiotowej posesji na pewnych odcinkach przebiegają

przez tereny leśne i żadna z nich nie stanowiła oraz nie stanowi obecnie w całości własności gminy

Lubasz.  Po  szczegółowym  omówieniu  tematu  na  komisji,  na  której  była  także  osoba

zainteresowana i po uzgodnieniach  ustalono, że sprawę należy rozwiązać w taki   sposób,że należy

wykorzystać  możliwości zapewnienia  prawnego dostępu posesji  Pani  Ć.  do dróg  publicznych

poprzez drogę od strony   miejscowości Klempicz.  Jest  to droga częściowo utwardzona płytami

betonowymi i dalej gruntowa. Kontynuacja tej drogi w kierunku posesji Pani Ć.  przebiegać będzie

przez  teren  leśny  do  działki  nr  240  stanowiącą  drogę  i  która   jest  własnością  Gminy  Lubasz,

a jednocześnie przylega do nieruchomości zainteresowanych. Droga ta  nie posiada też żadnego

połączenia  z  siecią  dróg  publicznych,  dlatego  też  Gmina  Lubasz  wystąpi  o  ustanowienie

służebności   na działce leśnej (nr 7050) co formalnie załatwi sprawę i sprawi, że będzie ciągłość od

posesji Pani Ć do drogi wojewódzkiej. Pozwoli to właścicielom i ich gościom (znajduje się tam

gospodarstwo agroturystyczne)  na  bezpieczne,  bez mandatów korzystanie  z drogi  leśnej.    Pan

Adam Ratajczak omawiane odcinki dróg wskazał obecnym na mapie,  po czym projekt uchwały

odczytał. 

Pytań nie było. 

Głosowanie

Za – jednogłośnie (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/54/15 stanowi załącznik do protokołu

Ad.4.3.  wyra  żenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w Sokołowie w budynku 

nr 9, na działce ewidencyjnej nr 395  i  ad .   4.4. wyra  żenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego 
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położonego w Sokołowie w budynku nr 9, na działce ewidencyjnej nr 395

Projekty  uchwał omówił Adam Ratajczak.  Gmina Lubasz jest właścicielem lokalu mieszkalnego

o pow. 74,88 m2 położonego w Sokołowie w budynku nr 9 na działce ewidencyjnej nr 395 oraz

budynku  gospodarczego  o  powierzchni  50,66  m2  przynależnego  do  tego  lokalu.   Zgodnie

z  przepisami  ustawy   o  samorządzie  gminnym  do  wyłącznej  właściwości  rady  gminy  należy

podejmowanie  uchwał  w  sprawach  majątkowych  gminy,  przekraczających  zakres  zwykłego

zarządu,  dotyczących  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  oraz  ich

wydzierżawiania  lub  wynajmowania  na  czas  oznaczony  dłuższy  niż  3  lata  lub  na  czas

nieoznaczony.   Przedmiotowy  lokal  jest  objęty  umową  najmu  zawartą  na  czas  nieoznaczony,

a  najemcom  takich  lokali  w  przypadku  ich  zbywania  przysługuje  w  myśl  zapisów  ustawy

o gospodarce nieruchomościami pierwszeństwo w ich nabyciu. W związku z powyższym sprzedaż

musi  być  dokonana  z  zachowaniem  przepisów  dotyczących  pierwszeństwa  w  nabywaniu

nieruchomości. Inaczej sprawa ma się z lokalem użytkowym. Jest on  objęty umową najmu zawartą

na czas oznaczony, a najemcom takich lokali w przypadku ich zbywania nie przysługuje w myśl

zapisów  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  pierwszeństwo  w ich  nabyciu.  Ponadto  Rada

Gminy  Lubasz  nie  uchwaliła  uchwały  w  sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomościami  na

podstawie,  której  takie  pierwszeństwo  mogłoby  przysługiwać  przy  zbywaniu  tego  typu

nieruchomości.  W  związku  z  powyższym  sprzedaż  musi  być  dokonana  w  formie  przetargu

nieograniczonego.  Powiedział, że zarówno lokal mieszkalny jak i użytkowy sprzedawany jest wraz

z udziałem w częściach wspólnych i udziałem w działce.  Następnie  odczytał  pierwszy  projekt

uchwały dotyczący sprzedaży lokalu użytkowego. 

Andrzej Macyszyn - zapytał czy znana jest wartość tych lokali?

Adam Ratajczak odpowiadając powiedział, że tak. Sklep oszacowano na 30 tys, a lokal mieszkalny

z przynależnym budynkiem gospodarczym, na 68.360 zł.

Innych uwag nie zgłoszono 

Głosowanie

Za – jednogłośnie (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/56/15 stanowi załącznik do protokołu

Następnie Adam Ratajczak odczytał drugi projekt uchwały dotyczący lokalu mieszkalnego.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie
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Za – jednogłośnie (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/55/15 stanowi załącznik do protokołu

ad   4.5. ustalenia stawki op  łaty ryczałtowej za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od

domku  letniskowego  lub  od  innej  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno  –

wypoczynkowe przez część roku. Sekretarz  Gminy  rozpoczynając omawianie  projektów uchwał

powiedziała,  że  trzy  po  sobie  następujące  uchwały  dotyczą  uregulowania  spraw  związanych

z gospodarowaniem odpadami komunalnymi. Nowelizacja uchwały nakłada obowiązek na organy

gminy  ustalenia  ryczałtowej  stawki  dla  nieruchomości,  które  wykorzystywane  są  na  cele

rekreacyjne, których najwięcej jest nad jeziorem w Lubaszu w Kruczu i w Kruteczku. Do tej pory

właściciele  tych  nieruchomości  zawierali  bądź  nie  umowy  z  podmiotami  uprawnionymi  do

odbierania odpadów. Teraz to się zmieni i będzie sprawiedliwe w stosunku do mieszkańców naszej

gminy. Kalkulacja tej ryczałtowej stawki jest bardzo skomplikowana  i uwzględnia:

1) liczbę mieszkańców zamieszkujących daną gminę w 2014 r. (6626 osób w 1985 lokalach

mieszkalnych – na podstawie deklaracji);

2) ilość wytwarzanych na terenie gminy odpadów komunalnych na terenach zamieszkałych

w 2014 r. (1405,5 t na terenach zamieszkałych, co stanowi 5.622,00 m3);

3) koszty  funkcjonowania  systemu  gospodarowania  odpadami  komunalnymi  odebranymi

z terenów zamieszkałych w 2014 r. (1.064,839,44 zł);

4) zapisy  regulaminu  dotyczące  ilości  wywozów na  terenach  letniskowych  uwzględniające

2 wywozy miesięcznie w sezonie letnim oraz 1 wywóz  miesięcznie w sezonie zimowym tj.

16 wywozów rocznie  w stosunku do 24 wywozów na terenach zamieszkałych

W związku z powyższym przyjmuje się następującą kalkulację:

- 1m3 odpadów = 0,25 t odpadów (średni przelicznik podawany przez różne źródła), więc 1405,5 t

odpadów = 5622,00 m3 odpadów (1405,5 x 4 = 5.622,00);

- koszt odbioru 1 m3 odpadów = 189,40 zł (1.064.839,44zł / 5622 m3 = 189,40 zł/m3);

- koszt odbioru pojemnika o pojemności 240 l (przyjęto najbardziej popularny pojemnik) = 45,46 zł

(189,40zł/m3 x 0,24 m3 = 45,46 zł);

- ilość nieruchomości (lokali): 1985 (obsługiwane nieruchomości zamieszkałe);

-  średnia  ilość  pojemników  rocznie  na  lokal:  5.622  :  1985  :  0,24  ≈ 12  pojemników

240l/nieruchomość

- ryczałtowa stawka roczna: 12 pojemników 240 l/lokal x 45,46 zł/pojemnik / 24 wywozy x 16

wywozów = 363,68 zł.
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Zgodnie  z  przepisami  ustawy  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach,  projekt  uchwały

przewiduje  wyższe  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  jeżeli  odpady

komunalne nie są w sposób selektywny zbierane i odbierane. W zawiązku z czym przyjmuje się:

- 364 zł rocznie  przy zbiórce nieselektywnej 

- w wysokości 251,00 zł rocznie przy zbiórce selektywnej 

Sekretarz Gminy odczytała projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie

Za – jednogłośnie (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/57/15 stanowi załącznik do protokołu

ad   4.5.    zmiany  uchwa  ły  Nr  XVII/196/12  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  12  listopada  2012r.

w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłat  za  gospodarowanie  odpadami

komunalnymi. 

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. W związku z tym, że  obowiązek  podjęcia uchwały

w sprawie ustalenia stawki opłaty ryczałtowej za gospodarowanie odpadami komunalnymi  za rok

od  domku  letniskowego  należy  do  właściwości  rady,  koniecznej  jest  podjecie  takiej  uchwały.

Sekretarz Gminy odczytała projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie

Za – jednogłośnie (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/58/15 stanowi załącznik do protokołu

ad    4.7.  okre  ślenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami

komunalnymi  składanej  przez  właścicieli  nieruchomości  na  których  znajdują  się  domki

letniskowe lub innej nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno – wypoczynkowe przez

część  roku oraz  określenia  warunków i  trybu  składania  tych  deklaracji  za  pomocą środków

komunikacji elektronicznej

Projekt  uchwały  omówiła  Sekretarz  Gminy.  Zmiana  ustawy  o utrzymaniu  czystości  i  porządku

w gminach  nałożyła obowiązek  podjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty ryczałtowej

za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi   za  rok  od  domku  letniskowego  lub  do  innej

nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno  –  wypoczynkowe.  Wobec  powyższego
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niezbędne jest dokonanie wprowadzenia dodatkowych terminów płatności w/w opłaty ryczałtowej

oraz określenia czy opłata jest wnoszona przez pozostałych właścicieli  z dołu czy z góry. 

Sekretarz Gminy odczytała projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie

Za – jednogłośnie (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/59/15 stanowi załącznik do protokołu

Już po głosowaniu zabierając głos radny Kazimierz Wicher 

ad 4.8.   przyj  ęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności

zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2015

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy,  która powiedziała, że sprawą będziemy się zajmować

corocznie bowiem zgodnie z przepisami ustawy o ochronie zwierząt Rada Gminy zobligowana jest

do corocznego określenia w drodze uchwały programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobiegania  bezdomności  zwierząt.   Przyjmując  niniejszy  dokument  Rada  Gminy  Lubasz

deklaruje zapewnienie należytej opieki bezdomnym zwierzętom, ich odławianie oraz poszukiwanie

dla  nich  właścicieli.   Program został  przekazany  do  zaopiniowania  właściwemu powiatowemu

lekarzowi weterynarii, organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest ochrona

zwierząt  działającym  na  obszarze  gminy  oraz  dzierżawcom i  zarządcom  obwodów łowieckich

działających na obszarze gminy. 

W  terminie  przewidzianym  przepisami   wpłynęły  dwie  opinie.  Pierwszą  opinię  przesłało

Towarzystwo Opieki Nad Zwierzętami w Polsce Zarząd Główny w Warszawie. Uwag było bardzo

dużo między innymi dotyczyły zwiększenia środków na opiekę nad zwierzętami. Biorąc pod uwagę

wysokość środków zabezpieczonych w budżecie na opiekę nad zwierzętami,  które przekraczają

wysokość środków na zasiłki celowe uwagi tej nie uwzględniono. Sekretarz Gminy stwierdziła, że

należałoby te środki ograniczać i zmienić działanie w tym kierunku. Przede wszystkim edukować

naszych mieszkańców. Dzisiaj sprawy te nie dotyczą już tylko psów, ale kotów i innych zwierząt, a

ostatnio nawet wróbelka, którego przyniesiono do Urzędu Gminy. Zaznaczyła, że los zwierząt jest

bardzo  bliski  nie  tyle  naszym mieszkańcom co  osobom przejeżdżającym przez  Gminę  Lubasz.

Drugą  opinię  nie  wnoszącą żadnych  uwag co,  do treści  projektu programu przesłał  Powiatowy

Lekarz Weterynarii w Czarnkowie z siedzibą  w Czarnkowie  Sekretarz Gminy odczytała projekt

uchwały.  Sekretarz Gminy powiedziała, że radni program otrzymali, a mówi się w nim o tym, że

Gmina ma podpisana umowę na odławianie bezdomnych zwierząt i zapewnienie im bezterminowej

27



opieki do czasu ich adopcji w schronisku położonym w Jędrzejewie gm. Czarnków i prowadzonym

przez  VET-ZOO  SERWIS  z  siedzibą  w  Trzciance.   Wskazuje  gospodarstwo  rolne  w  celu

zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich, które położone jest w Nowinie.  Okresla także jak

zapewnić  opiekę  zwierzętom  wolno  żyjącym  .  Następnie  Sekretarz  Gminy  projekt  uchwały

odczytała. 

Kazimierz Wicher  ustosunkowując się do omawianego  przedmiotu sprawy  powiedział, że już

kiedyś zgłaszał propozycję chipowania psów. Zdaje sobie sprawę, że nie jest to takie łatwe. Jego

zdaniem powinna być zmiana ustawy i wszystkie psy, nie tylko w naszej gminie, ale w całym kraju

powinny być chipowane bo nawet jeżeli to zrobimy na terenie naszej gminy to przyjadą z innej

i nam podrzucą.  Powinno być to zgłoszone wyżej. W przypadku odgórnego zarządzenia wszyscy

mieliby obowiązek chipowania psów i kotów, a jeżeli ktoś by tego nie zrobił to gdyby przyszła

komisja mogłaby go ukarać.  Wtedy byłby jakiś porządek, nikt nikomu by nie podrzucał, a miłośnik

zwierząt musiałby za chipowanie każdego zwierzęcia zapłacić. 

Sekretarz Gminy odpowiadając stwierdziła, iż zgodnie z ustawą sprawę tą scedowano na organy

gminy. Każda gmina może podjąć uchwałę o chipowaniu psów na swoim terenie. Zmiana ustawy

w tym zakresie  jej  zdaniem jest  przynajmniej na razie niemożliwa, ponieważ obrońcy  zwierząt

i stowarzyszenia kynologiczne mają bardzo duży wpływ i wątpi, żeby pozwolili na zmianę ustawy

w tym zakresie. Ponadto przypomniała, że kilka lat wstecz  przygotowana była analiza  w sprawie

chipowania psów(sprawa wałęsających się psów  wywołuje dyskusję corocznie), choć nikt nigdy

nie doliczył się 100% stanu  - to była to kwota 70 tys zł. Rozstrzygnięcia w tym zakresie nie zostały

podjęte, ponieważ nie jest to żadna gwarancja, że będzie porządek. Mimo wszystko moim zdaniem

przede wszystkim należy  kształcić  w tym zakresie  mieszkańców bo  choć  powoli,  ale  przynosi

edukacja efekty, a zakazy i nakazy źle się wszystkim kojarzą. Powstaje pytanie na kogo chipować

psy, które nie mają właściciela, chyba na gminę.    

Marian Mirek nadmienił, ze wczoraj było szczepienie psów w Stajkowie i z tego co on wie jest ich

około 150, a zaszczepiono 70 to znaczy, że nigdy nie dojdziemy do porządku. Stwierdził, że na

posesji jest przykładowo 5 psów, a szczepi się jednego  - kwitek jest na wypadek gdyby pies kogoś

ugryzł. Trzeba z tym walczyć. Musi być chipowanie pod rygorem kary. 

Józef Cichorek – powiedział, że do niego zgłosiła się firma AGROBET  i powiedzieli, że oni mogą

przejść  wszystkie  posesje  i  wtedy  zaszczepią  wszystkie  psy.  Jak  jest  wyznaczone  miejsce  to

faktycznie jest tak jak mówi Pan Mirek

Marek Zieliński zapytał Prezesa czy Gminny Zakład Komunalny nie mógłby przejąć obowiązków
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schroniska dla  zwierząt? Przejąłby pieniądze i obowiązki, byłaby to dodatkowa działalność – może

by coś zarobił.  

Prezes  GZK  –  mamy  jeden  kojec,  w  którym  przetrzymujemy  psa  (dzień,  dwa)   do  czasu

znalezienia nowego właściciela,  albo też przewiezienia go do schroniska. 

Andrzej Macyszyn wyjaśnił Prezesowi, iż radny Zieliński proponuje mu utworzenie schroniska.

Sekretarz  Gminy – robi  się  już  humorystycznie  to  dodam tylko,  że  w  okresie  jak  był  jeszcze

podatek od psów to  nie było dyskusji  nad stawkami podatku od nieruchomości, ale od psa to

zawsze była żarliwa dyskusja i widzi, że temat psów  jest nadal aktualny. 

Przewodnicząca Rady Gminy nadmieniła, że była na spotkaniu w schronisku w Jędrzejewie  - był to

program dla przyjaciół zwierząt  na którym uczono dzieci od podstaw – jak takimi pieskami należy

się opiekować. Stwierdziła, że jeżeli taka edukację zaczniemy od przedszkola to z czasem będą

efekty podobnie jak mówił Prezes na komisjach, że dzieci w sprawie segregacji wiedzą więcej od

dorosłych. 

Dalszych uwag nie zgłoszono

Głosowanie

Za – jednogłośnie (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/60/15 stanowi załącznik do protokołu

ad   4.8. likwidacji Stra  ży Gminnej - przedstawienie informacji o postępowaniu w sprawie padłych

i dzikich zwierząt

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Po podjęciu przez Radę Gminy Lubasz na sesji w dniu

26 marca 2015r. uchwały intencyjnej wyrażającej wolę likwidacji Straży Gminnej wystąpiono do

Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji z informacją o tym zamiarze oraz z prośbą

o wyrażenie  opinii  w tej  sprawie.  Komendant  Wojewódzki  wyraził  pozytywną opinię  na  temat

likwidacji Straży. Następnie Sekretarz  Gminy przedstawiła informację o postępowaniu w sprawie

padłych i dzikich zwierząt po zlikwidowaniu Straży Gminnej. 

Zgłoszenia  w sprawach  padliny  zwierzęcej  na  drogach  publicznych  lub  w rowach,  czy  lasach

przyjmować będzie  insp d/s gospodarki komunalnej i zaopatrzenia – P. Danuta Wiza  (pokój nr

202) tel 67 2556 012 wewn. 22 lub 608 480 603. Zgłoszenia można dokonać także  do Powiatowej

Komendy  Policji  na  numer  alarmowy  997,  względnie  P.  Grażynie  Graj  –  Sekretarz  Gminy

tel. 67 2556 012 wewn. 12 lub 608 480 605. 

Padłe zwierzęta z terenów użytecznosci publicznej usuwane są przez Gminę na jej koszt w ramach
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zawartych w tym zakresie umów z uprawnionymi do tego podmiotami tj. 

1/   firmą STRUGA S.A. mającą swa siedzibę w Jezuickiej Strudze koło Bydgoszczy.

2/  firmą WET-AGRO SERWIS z Trzcianki

Padłe zwierzęta gospodarskie z gospodarstw rolniczych odbiera firma STRUGA S.A. na podstawie

indywidualnego  zgłoszenia  dokonywanego  przez  rolnika  bezposrednio  do  czynnego  całą  dobę

Pogotowia Utylizacyjnego tel 52 3511 039 lub 668 570 592 na koszt rolnika. 

             Zgłoszenia w sprawach zapewnienia opieki bezdomnym i wałęsajacym się zwierzętom

przyjmować będzie   insp  d/s  gospodarki  komunalnej  i  zaopatrzenia  –  P.  Danuta  Wiza   (pokój

nr  202)  tel  67  2556  012  wewn.  22  lub  608  480  603.  Zgłoszenia  można  dokonac  także   do

Powiatowej Komendy Policji na numer alarmowy 997 , względnie P. Grażynie Graj – Sekretarz

Gminy tel. 67 2556 012 wewn. 12 lub 608 480 605. Zgłoszenia dokonywane przez osoby fizyczne

bezpośrednio   w  schronisku  lub  firmie  świadczącej  usługi  wyłapywania  tych  zwierząt  nie  są

honorowane. Bezdomne i wałęsające się zwierzęta lokowane będą przez gminę w schronisku dla

zwierząt prowadzonym przez firmę WET – AGRO SERWIS z Trzcianki. Schronisko położone jest

w Jędrzejewie gm. Czarnków. W przypadku ustalenia własciciela zwierzęcia ulokowanego przez

Gminę w Schronisku jego właściciel obciążony zostanie kosztami ulokowania i pobytu zwierzęcia

w schronisku. 

Prowadzenie  zorganizowanej,  w  wyniku  przeprowadzonego  przetargu,  gospodarki  odpadami

z  terenu gminy powierzono Gminnemu Zakładowi Komunalnemu w Lubaszu   Sp.z o.o. z siedzibą

w Lubaszu przy ul. Stajkowskiej 23  tel. 67 2556 070 (telefon jest czynny całodobowo). Terminarze

wywozu odpadów z poszczególnych wsi Gminy Lubasz dostępne są na stronie internetowej gminy

www.lubasz.pl  oraz na stronie internetowej GZK www.gzk-lubasz.pl   

Sprawami z  zakresu  przyjmowania  deklaracji  i  naliczania  opłat  zajmuje  się  -  Insp  d/s  mienia,

leśnictwa i środowiska – P. Alicja Kaźmierczak tel 67 2556 012 wewn. 22   lub 790 202 483, która

przyjmuje wszelkie zgłoszenia dotyczące niezgodności złożonych deklaracji ze stanem faktycznym,

a Pan Mariusz Kolasiński podinspektor d/s zagospodarowania przestrzennego i ochrony środowiska

tel. 67 2556 012 wewn. 21 lub 790 203 956 przyjmuje wnioski dot. realizacji odbioru odpadów

komunalnych od mieszkańców z Punktów Selektywnej Zbiórki Odpadów.

Usługi wywozu nieczystosci płynnych na terenie naszej Gminy wykonują następujace podmioty :

-  Gminny Zakład Komunalny w Lubaszu   Sp.z o.o.  z siedzibą w Lubaszu przy ul. Stajkowskiej 23

- P. Wacław Smug ze Stajkowa

- Spółdzielnia Produkcji Rolnej w Sławnie

-P. Dawid Jans z Lubasza

Zgłoszenia  w  sprawach  z  zakresu  utrzymania  czystosci  i  porządku  na  terenie  Gminy  Lubasz
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przyjmuje insp d/s gospodarki komunalnej i zaopatrzenia -  – P. Danuta Wiza  (pokój nr 202) tel

67 2556 012 wewn. 22 lub 608 480 603

Zgłoszenia  w  sprawach   z  zakresu  ochrony  środowiska  przyjmuje  P.  Mariusz  Kolasiński  –

podinspektor d/s zagospodarowania przestrzennego i ochrony środowiska tel. 67 2556 012 wewn.

21 lub 790 203 956.  

W sprawach wykroczeń z zakresu utrzymania czystości i porządku oraz ochrony środowiska można

dokonywać zgłoszeń bezpośrednio w Komendzie Powiatowej Policji tel.  997

Andrzej Macyszyn zapytał komu trzeba będzie zgłaszać sprawy dotyczące dymów z komina?

Sekretarz Gminy -  w Sokołowie dokładnie wiedzą, gdzie należy zgłaszać. 

Marian  Mirek – poprosił,  by  podać w formie wywieszek i  plakatów informację  kto się  będzie

danymi sprawami zajmował oraz numery telefonów do tych osób. 

Sekretarz Gminy odpowiadając na powyższe powiedziała, że procedura likwidacji Straży Gminnej

będzie  trwała  3  m-ce.  Zostanie  wydany  Biuletyn  Informacyjny  szczegółowo  nasi  mieszkańcy

zostaną  powiadomieni  gdzie i  z kim mają załatwiać sprawy,  które  do tej  pory  załatwiała  Straż

Gminna.  Plakaty na pewno też się pojawią. 

Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie

Za – 10        Przeciw – 2         Wstrzymujących się – 2  (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/61/15 stanowi załącznik do protokołu

ad 4.10. zmian w bud  żecie 2015 roku

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany dotyczą:

W zakresie dochodów:

-  zwiększenie z tytułu:

1.  wpływów  z  podatku  od  nieruchomości  osób  prawnych  (  nieplanowane  w  budżecie

należności z lat ubiegłych firm TOPPLON i  STEICO)  - 21.308 zł,

2. darowizny Fundacji AMICIS  dla Szkoły Podstawowej w Lubaszu na wyposażenie pralni  -

5.000 zł,

3. odszkodowania  za  uszkodzenie  pomnika  Desantu  Spadochronowego  w  Sokołowie  –

19.458 zł,

4. wynajmu sal wiejskich – 8.413 zł  (Krucz -1.000 zł , Kamionka -7.250 zł, Kruteczek 163 zł )
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-  z przeznaczeniem na zakupy  wyposażenia , bieżące koszty eksploatacyjne świetlic, 

5. dofinansowania,  dla  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu,  zakupu płytek  antypoślizgowych

oraz  materiałów do  ich  położenia   i  montażu  –  1.500  zł  –  decyzja  prewencyjna  PZU

Poznań z 9.04.2015r.  

6. odszkodowania za szkodę w Szkole Podstawowej w Jędrzejewie – 221 zł,

7. dotacji celowej ( dz.852 rozdz.85216 par.2030)  na dofinansowanie wypłat zasiłków

stałych, o których mowa w art.17 ust.1 pkt 19 ustawy o pomocy społecznej – 12.164 zł –

zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.121.2015.3 z dnia 24.04.2015r.,

8. dotacji  celowej  (  dz.751  rozdz.75107  par.2010)  na  zryczałtowane  diety  dla  członków

obwodowych komisji wyborczych w głosowaniu w dniu 10 maja 2015r. – 7.080 zł 

-zawiadomienie Dyrektora Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Pile nr DPL 3101-

12/15 z 30.04.2015r.

         - zmniejszenie z tytułu – dotacji na projekt unijny „Zaopatrzenie wsi w wodę w gminie 

         Lubasz w miejscowościach Lubasz, Stajkowo, Nowina i w kanalizację w m.Lubasz”  

         o 1 zł – dostosowanie do wartości planowanego dofinansowania projektu.          

W zakresie wydatków zwiększenie limitu wydatków na:

1) remont pomnika Desantu Spadochronowego w Sokołowie – 8.800 zl,

2) zakup pojemników- kontenerów na śmieci ( 2 szt.) - 9.200 zł, 

3) zakup i montaż pieca c.o. w przedszkolu Kamionka – 4.000 zł, 

4) zabezpieczenie udziału -20% kosztów wypłaty stypendiów socjalnych dla uczniów 18 766zł

Ponadto,  na wnioski sołectw, dokonano zmian w  Funduszu Sołeckim w zakresie tych samych

przedsięwzięć oraz  w zakresie pozostałych  środków do dyspozycji sołectw.  

Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi  22.917.880,92  zł,  z tego:   

– dochody bieżące w kwocie       22.501.233,92  zł,

– dochody majątkowe w kwocie       416.647,00 zł,

Łączna kwota  wydatków po zmianach wynosi  22.896.646,92  zł,  z  tego:       

– wydatki bieżące w wysokości         21.539.420,29 zł

– wydatki majątkowe w wysokości     1.357.226,63 zł     

        Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie
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Za – 10        Przeciw – 2         Wstrzymujących się – 2  (w głosowaniu udział brało 14 radnych)

Uchwała IX/62/15 stanowi załącznik do protokołu

Ad.5 informacja w sprawie kosztów pozimowego sprzątania  (wniosek formalny )

Marek Wicher  – powiedział, że zanim zacznie chce pochwalić Pana Wyrwę za zakup stacji paliw

i  planowany  zakup  koparki  i  hakowca.  W tak krótkim okresie  zrobił  tyle  wdrożeń,  usprawnił

i  oszczędził  koszty,  że  chwała mu za to.   Te zakupy  się  opłacą bo koparka będzie  na miejscu

i robotę zrobią sami pracownicy nie będzie musiał płacić obcej firmie, a hakowiec na pewno się

przyda bo jak będzie woził sam śmieci do Piły to na pewno zaoszczędzi. 

Druga sprawa dotyczy zamiatania w Lubaszu. Swego czasu Gmina doszła do wniosku, że można

taniej zamiatać. Powiem na czym to taniej polegało. Było zapytanie o cenę – zgłosiły się cztery

firmy tj.

– Miejski Zakład Komunalny w Czarnkowie

– ALMATEL 

– Pan Romuald Gasperowicz

– Spółdzielnia  Usług Rolniczych w Ćmachowie

Po rozstrzygnięciu ofert najkorzystniejsza okazała się oferta Spółdzielni Rolniczej z Ćmachowa

tj  cena  zamiatarki  dużej  110  zł/  godz.,  a  małej  70zł/  godz.   Po  rozstrzygnięciu  rozmawiałem

z Wójtem i powiedziałem, że jest to trochę dziwne bo duża zamiatarka (mam taką samą, trochę

nowszą)  zużywa  na  godzinę  paliwa  za  70  zł  aby  była  efektywna,  dlatego  nie  wiem ile  firma

z Ćmachowa(która musi do Lubasza dojechać) mogła na tym zarobić.   Załączyłem zdjęcia (nie

robiłem ich specjalnie), które są po kolei. Wziąłem  sobie dwie godziny urlopu, aby wyjechać do

Obrzycka w prywatnej sprawie i wjeżdżam do miejscowości Dębe, a tu wyjeżdża zamiatarka, która

jest na zdjęciu 1 i jadę za nią. Wjeżdża do Lubasza - zdjęcie 2 i 3 pokazuje  gdzie wysypała piasek.

Skręcam za zamiatarką w ul. Podgórną  - na wysokości posesji sołtysa wysypała następny piasek.

Pojechała wysypać piasek (sprawdziłem gdzie) i pojechałem dalej załatwiać swoje sprawy. Może

bym w tym temacie nic nie robił – stało się – trudno, ale  mamy  piątek  przed świętami – ul.

Winiary - wjeżdża ta zamiatarka mniejsza  i zamiata około 1,5 godz. I proszę mi uwierzyć, że te

zdjęcia z ul. Winiary są po zamiataniu ul. Winiary. Jeździła 1,5 godz. Osoby z ul. Winiary, które

wiedzą gdzie pracuję myślały, że to my zamiataliśmy. Ten piasek do dziś tam leży, cofała, ale i tak

ten piach tam zostawiła.  Dlaczego tak się stało widać – każdy kto z nas jest kierowca wie,  że

zużycie paliwa zależy od obrotów  silnika. Zamiatarka ma dwa silniki – jeden, który jedzie, a drugi
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napędza urządzenie zamiatające i hydraulikę. Jeżeli operator ustawi sobie obroty o połowę mniejsze

niż powinny być  to ona coś zbierze, ale nie wszystko. Ona tylko odgarniała, a nie zbierała. To nie

było zamiatanie a przemieszczanie piasku z miejsca na miejsce. Z tego co są zdjęcia na końcu

zebrane jest  około 10-15 ton piasku.  Nie dowiedziałem się jeszcze ile,  ale myślę,  że kwota za

zamiatanie została zachowana. Cofam się do roku 2012 (sprawdzałem zamówienia i mam je przy

sobie) zamiatane były ulice w Lubaszu (chrobrego, Kościelna, Wojska Polskiego, Desantu, Zielona,

Krótka, Kręta Sportowa, Wiśniowa, Winiary, Słoneczna, Szkolna, Podgórna, Ustronna, Pogodna,

Słoneczna,  Wiejska, Parkowa, Kolejowa, Stajkowska i jeszcze parę innych) Zamiatarka pracowała

faktycznie za kwotę wyższą za 16 godz.- faktura na kwotę  2.460 zł i drugie zamówienie za 7,5

godz (Goraj, Miłkowo, Stajkowo)  za kwotę 1.530 zł.  Przy tej kwocie zostało zebranych blisko 90

ton piasku. Proszę mi powiedzieć co jest taniej 110 zł/ godz czy 170zł/ godz. Tam było zebrane 90

ton piasku, a tutaj 15 ton. I  jeszcze jedno  proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jacka

Michalaka, żeby sporządził z tego protokół.   

Zdjęcia przekazane przez radnego stanowią załącznik do protokołu.  

Kazimierz  Wicher  –  powiedziałbym  tak.  Był  przetarg  na  zamiatanie,  na  usługę.  Jak  wiadomo

wybiera się firmę najtańszą. Firma robi u nas pierwszy raz – założenie jest takie, że wybieramy

najtańszą i wzięliśmy. Teraz się okazuje, że  na sesji odbywa się taka dyskusja na ten temat, a ja

uważam, że można  było zrobić zdjęcia i przyjechać do Wójta i powiedzieć – wziął Pan maszynę

tańszą to proszę jechać ze mną i zobaczyć jak sprząta. Tak się mówi - niech  pierwszy podniesie

kamień kto jest bez grzechu, a przecież wszyscy mamy jakieś winy. Wójt z dobrym zamiarem się

zanosił.  Może rzeczywiście  nie  trafił  w tę  firmę,  może  tańsza,  ale  jest  przetarg   i  wybiera  się

najtańszych. Zdjęcia zrobione, wszyscy tu oglądamy – dobrze się dzieje, że to widzimy bo to nasze

wspólne pieniądze, ale Wójt na pewno miał dobre zamiary, aby było tanio i dobrze. Jeśli firma nie

wykonywała dobrze to trzeba było zrobić zdjęcia – przekazać – firma z Ćmachowa przyjeżdża

i  naprawia bo nie o to chodzi, co to ja. Tak się nie robi. Jesteśmy Radą  (dyskutujemy)  i nie chodzi

o wytykanie sobie błędów.  Może był to błąd, ale  może ten błąd można naprawić.  

Marek Wicher -  z tego co wiem w Dębem też super nie było. Pojedzie Pan i sobie popatrzy. Ale jest

drugie pytanie czy to zapytanie o cenę było konieczne? Moja firma robiła zamiatanie jeszcze za

pierwszego Wójta, robiła za drugiego i Pełniącego funkcję. Ja bym to zrozumiał gdyby ze strony

firmy  były  jakieś  zaniedbania,  ale  nie  było.  Nie  ma  dzisiaj  sołtysa  z  Goraja  –  na  pewno  by

potwierdził, że 2-3 razy było pozamiatane za darmo, poza zleceniem i nic się nie stało.  I nie było to

Panie Józefie przed wyborami. Mamy Panie Kaziu te pieniądze wyrzucone  w błoto. Sam fakt, że

było źle pozamiatane to jeszcze nie koniec. Mamy studzienki kanalizacyjne do których  ten piasek
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spływa i później jest problem bo trzeba je czyścić i to kolejne pieniądze. Kto za to zapłaci- pewno

podatnicy.  Ja bym wszystko zrozumiał, ale kiedy robi się takie przedsięwzięcia  to ze strony gminy

powinno być  przeanalizowane co  robimy,  czy  przetarg,  zapytanie  czy  nie,  ale  z drugiej  strony

rozmowy nie było. 

Marian Mirek nawiązując do dyskusji zwrócił uwagę, że w Stajkowie też było zamiatane przez tą

firmę. Radny stwierdził, że był  zadowolony. Kiedyś jeszcze przed zamiatarką szli pracownicy (bo

piasek jest ubity) i zbierali na kupki, a tym razem tylko zamiatarka i jestem bardzo zadowolony.  

Marek Wicher  – zapytał  czy  było to teraz na co Pan Marian odpowiedział,  że tak.  Pan Marek

kontynuując podkreślił, że zdjęć nie robił specjalnie, gdyby jechał pięć minut później to zamiatarki

by już nie było. W innych latach było tak zamiatane( Pani Grażyna może pamięta, a może nie), że

jeżeli   kierowca  zrobił  wszystko  i    nie  wykorzystał  jeszcze  limitu  godzin,   zostały  jeszcze

pieniądze to było pytanie co robimy dalej?  I jechał do Dębego i w tym limicie zbierał tyle piasku.

Chcę  jeszcze  dodać,  (2014/2015  była  zima  czy  nie?)że  zimy  prawie  nie  było,  a  koszty  były

zbliżone. 

Paweł Strawa powiedział, że nie jest sprawą Gminy i radnych za jaką cenę firma wykonuje usługi,

ile  paliwa zużyje.  Firma może to  zrobić  za  5  zł  -  ona  ma usługę   wykonać  dobrze.  Jeżeli  są

uchybienia  to  trzeba  się  do  firmy  zgłosić  i  pokazać  i  niektóre  sprawy  poprawić.  Również  nie

możemy porównywać ilość zebranego  piasku bo zimy są różne. Porównywanie roku 12 do 14 – 10

ton do 100 ton to jest nie na miejscu bo zimy są różne.  Natomiast popieram, że trzeba się do tej

firmy zwrócić  i zrobić te poprawki.

Marek Wicher – myślę, że do propozycji Pawła Wójt się ustosunkuje i coś z tym zrobi, a Prezes jak

ma takie pomysły  to  może jeszcze kupi zamiatarkę i  będzie  świadczył  usługi dla  gminy.  Sami

pozamiatamy i nie będzie takiej sytuacji jak dzisiaj. Jak gospodarz jest na miejscu to na pewno

będzie zrobione uczciwie, rzetelnie i fachowo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – jest to jakaś propozycja – zobaczymy co Prezes na to. 

Wójt Gminy – powiedział, że zanim ustosunkuje się do wypowiedzi to przeczyta to co przygotował

pracownik, informacje dotycząca pozimowego zamiatania ulic.  „Tradycyjnie w okresie wiosennym

przystąpiono do pozimowego sprzątania ulic bitumicznych w Gminie Lubasz. 

Prace zapoczątkowane zostały tradycyjnie przez pracowników gospodarczych, którzy jeszcze przed

drogą krzyżową ręcznie wysprzątali ulice Zieloną, Chrobrego, Oś Glinki, ul. Podgórną, Szkolną ,

Kościelną , Kwiatowa, Pogodną, Słoneczną , Stajkowską i Wiejską. 

W ramach procedury zapytania ofertowego usługi mechanicznego sprzątania okrawężnikowanych
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ulic  bitumicznych we wsiach Dębe,  Lubasz,  Miłkowo ,  Stajkowo i  Goraj zaoferowało czterech

oferentów. I  tutaj to co przedstawił Pan Marek, co dostał ode mnie bo w Gminie nic nie jest do

ukrycia  wszystko jest  jawne.  Każdy  kto przyjdzie  dostanie  dokumentację  i  może się  przyjrzeć,

może sobie skserować. Tu nic nie ma do ukrycia. Pomiędzy najdroższą ofertą, która w sumie godzin

wynosiła 4.320 zł , druga firma 3.360 zł , kolejna 3.312 zł ( to właśnie Miejski Zakład Komunalny

z Czarnkowa), a ta najtańsza 2.640 zł. Było to zapytanie o cenę kryterium cena. Firma ta również

sprzątała  na terenie  Gminy  Lubasz na zlecenie  Gminnego Zakładu Komunalnego w 2012 roku

o  czym  Pan  również  wie.  Jak  wynika  najkorzystniejszą  cenę  zaoferowała  Spółdzielnia  Usług

Rolniczych z Ćmachowa i  to  jej  powierzono realizacje  zadania.  Mała różnica ta firma zadanie

wykonała  za 2.635,00  zł.  Wynagrodzenie  to  obejmowało  łączny  koszt  usług  polegających  na

mechanicznym zamiataniu okrawężnikowanych ulic bitumicznych wg. wyszczególnienia :

1. w miejscowości Lubasz :

-  ul. B.Chrobrego od Stacji Paliw do przejazdu kolejowego wraz z zatoczkami parkingowymi,

-  ul. Kościelna wraz ze zjazdem przy Stacji Paliw,

- ul. Zielona, Wojska Polskiego, Desantu Spadochronowego, Krótka, Kręta,  Sportowa, Żwirowa

i Winiary,

- ul. Podgórna wraz z zatoczkami parkingowymi przy gimnazjum oraz z parkingiem przy Ośrodku

Zdrowia,

- ul. Wiśniowa i ul. Ustronna,

- ul. Słoneczna, ul. Kwiatowa i ul. Pogodna,

- ul. Szkolna wraz z parkingiem przy szkole,

- ul. Stajkowska,

- ul. Wiejska do bramy byłego gospodarstwa rolnego wraz z terenem przy pałacu,

- ul. Parkowa ul. Kolejowa, Szamotulska do ul. Nowej oraz ul. Poprzeczna i ul. Nowa

2. W miejscowości Stajkowo, Goraj i Miłkowo -  drogi wzdłuż obszaru zwartej zabudowy wsi

3. W miejscowości Dębe

- od granicy administracyjnej Gminy Lubasz z Miastem Czarnków tj. od garaży w Czarnkowie do

końca zwartej zabudowy wsi jadąc w kierunku Lubasza

- ul. Poznańską
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- ul. Obornicka

- ul. Starowiejska i Jana Pawła II

Podkreślić  należy,  że  realizację  zadania  utrudniały  początkowo  niekorzystne  warunki

atmosferyczne w postaci dużej ilości opadów. 

Zgłaszane przez mieszkańców uwagi dotyczące jakości prowadzonych prac  dotyczyły

centrum  Dębego.  W toku  dokonanej  wizji  lokalnej  przez  pracownika  nadzorującego  przebieg

prowadzonych  prac  uwagi  przekazano  firmie  i  teren  centrum  Dębego  został  przez  firmę

posprzątany  powtórnie.  Mieszkańcy  Gminy  nie  informowali  o  innych  uwagach  dotyczących

realizacji prac, chociaż informacja o takiej możliwości została zamieszczona na stronie internetowej

Gminy wraz  z podaniem numeru telefonu pracownika nadzorującego prace – Danutę Wizę.

Pozostałe  uwagi  dotyczące  jakości  prac  były  zgłaszane  firmie  sprzątającej  na  bieżąco  przez

pracownika  i  dotyczyły  m.in.  ul.  Nowej  w  Lubaszu  –  którą  wykonawca  początkowo  pominął

tłumacząc ten fakt nieznajomością terenu. Na interwencję pracownika nadzorującego poprawiano

także  inne  usługi  m.in.  w  obrębie  ulicy  Chrobrego,  Zielonej,  Szkolnej  i  Wiejskiej.  Podkreślić

należy, że wykonane poprawki nie wpłynęły na zwiększenie rachunku który ostatecznie zamknął się

kwotą  2.635,00 zł. „

Panie radny to co powiedzieli Wiceprzewodniczący  zachowanie się w ten sposób, że zrobił Pan

zdjęcia i od razu Pan zgłasza jest zachowaniem naturalnym, nie czekamy do sesji tym bardziej, że

była prośba na stronie internetowej. Zapytanie o cenę, która nas obligowała nie zawsze powoduje,

że jakość usług jest zła. Dostaliśmy z portali internetowych na garba, że ogłosiliśmy też zapytanie

o cenę na odtworzenie pomnika Desantu Spadochronowego  w Sokołowie i proszę teraz o uwagę. 

Oferty na realizację tego zadania złożyło pięciu potencjalnych wykonawców i przedstawiały się one

następująco :  

1) STOWARZYSZENIE KURSK Surmówka 17 11-731 Sorkwity - 27.060,00 zł

2) Zakład Kamieniarski GRANIT Sp. z.o.o. ul. Wroniecka 68 64-700 Czarnków - 18.265,50 zł

3) Pracownia Sztukatorska KANON ART ul. Poznańska 169 62-006 Kobylnica - 53.285,94 zł

4) Konserwator Dzieł Sztuki ul. Promienista 67/2 60-276 Poznań - 34.040,00 zł

5) P.H.U. Nowa Sztuka ul. Mickiewicza 1A 27-415 Kunów - 7.047,00 zł

Najtańsza 7.047 zł, a najdroższa 53.285 zł. Widziałem pracę tej firmy. Pracownik, również Pani

Danuta Wiza przyniosła komplet zdjęć sprzed i po wykonaniu prac. Wspaniała rzecz – chyba, że ja
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się  nie  znam  na  tym,  ale  proszę  też  pojechać  i  zobaczyć,  wnieść  uwagi.  Gdybyśmy  nie

przeprowadzili  konkursu  proszę  sobie  wyobrazić  gdybyśmy  mieli  pięć  takich  pomników  jaka

różnica 7 a 53 tys.  Pan, Panie radny powinien zrobić tak jak mówił Wiceprzewodniczący – mając

dokumentację  powinien Pan przyjść i  przekazać to od razu bo to nie moje pieniądze,  a gminy

i  również  Pana  jako  mieszkańca  gminy.   Rzecz  następna  na  każdą  firmę  można  zawsze  coś

powiedzieć – ja ich nie bronię. Jeżeli mieli coś poprawić to poprawili i w naszym obowiązku było

dopilnowanie.  Być może też wina po naszej stronie, musimy bardziej uważać. Mieszkańcy Lubasza

mieli pretensje tez co do opróżniania koszy, kiedy Miejski Zakład Komunalny świadczył usługę

jako podwykonawca  GZK.  Nie mówię tego złośliwie, ale chcę tylko zasygnalizować, że do każdej

firmy można mieć zastrzeżenia. Być może na tym odcinku coś było nie tak, był błąd, być może my

nie dopilnowaliśmy  i musimy się bardziej sprężyć, ale widzimy że było poprawione to co było nie

tak. W Dębem  poprawili, w Stajkowie bez wstępnego zbierania piasku rezultat był bardzo dobry o

czym mówił sołtys.  Proszę na przyszłość,  jeżeli  są  uwagi mówić na bieżąco.  To nie była  duża

kwota, to nie był duży zakres prac, ale proszę radnych i sołtysów w takich sprawach na bieżąco

monitować, tym bardziej, że pod tytułem wiosenne porządki była informacja aby zgłaszać uwagi.

Marek Wicher – może sprostuję. Ulica Winiary była zamiatana jak było sucho, a więc pogoda nie

przeszkadzała  bo  się  nawet  kurzyło.  Ulica  Nowa,  którą  jeździł  pracownik  do  pracy  nie  była

zamiatana  i  jego  zdaniem  do  tej  pory  nie  była  zamiatana.   Pytałem  się  na  jaka  kwotę  była

wystawiona faktura bo dzisiaj zakres robót został zakończony. Myślałem, że przyjadą i poprawia

ale zawiodłem się. 

Wójt Gminy – proszę na bieżąco reagować. Jak miał pan te zdjęcia, widział pan to trzeba reagować

na bieżąco  

 Marek Wicher – myślałem, że przyjadą poprawić, cierpliwie czekałem. Jeżeli się jakąś robotę zleca

to dobry gospodarz (myślę, że Wójt nim będzie) po zakończeniu spisuje protokół – powinny być

ulice objechane – jak wszystko w porządku to płacimy.

Sekretarz Gminy – tak było. Widocznie nasze oko jest mniej wyostrzone. U nas, żeby faktura była

zapłacona musi być protokół odbioru robót i on przy fakturze był podpisany przez pracowników. 

Marian  Mirek –  chciałbym dopowiedzieć,  że  mieli  robić  przed  świętami  w Stajkowie,  ale  był

deszcz i zrobili tylko przy figurze, a resztę po świętach bo w deszczu i tak nie byłoby żadnego

efektu.   Po świętach jak było sucho przyjechali i zrobili to bardzo dobrze. 

Marek Wicher – Wójt mówił o tych osobach z tym pojemnikiem. Była to jedna osoba Pan U.,

którego przeprosiłem i bardzo się zdziwił, kiedy do niego zadzwoniłem i powiedziałem, że to się
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nie powtórzy.  

Bronisław Tonak – nawiązując do tematu stwierdził, że jemu się wydaje, ze Gmina Lubasz to tylko

Lubasz, Dębe i Stajkowo. Jeżeli jest 30 ulic to przy każdej ulicy ktoś mieszka i powinien sprzątać.

Na innych wioskach mieszkańcy sprzątają przy swoich posesjach, a tu musi jechać śmieciarka i

trzeba płacić.  Nie wiem czy to jest tak w porządku. 

Józef Cichorek zaznaczył, że na wsiach są też takie drogi przy których są krawężniki i mieszkańcy

sami sprzątają. 

Marek Wicher – Prezes kupi sprzęt i będziemy sami sprzątać. 

Ad.6    interpelacje i zapytania radnych. 

1) Magdalena Janc Węglewska – zgłaszam wniosek na zakup tablicy/gabloty ogłoszeń dla wsi

Kruteczek. Wieś nie ma tablicy,  a  wszystkie ogłoszenia,  zaproszenia  czy  zawiadomienia

wieszane  są  na  przystankach  autobusowych  lub  zostawiane  w  sklepie,  do  którego  nie

wszyscy mieszkańcy uczęszczają. Problem przepływu informacji był często poruszany także

na zebraniach wiejskich. Mamy dwa przystanki, które zostały  pięknie posprzątane.  Rada

Sołecka zobligowała się i wysprzątała, że pracownik nie miał co robić. Żal teraz patrzeć jak

różne  ogłoszenia  są  teraz  tam  umieszczane.  Tablica  mogłaby  być  umieszczona  koło

świetlicy wiejskiej tak, aby wszyscy mieszkańcy na bieżąco byli in formowani o sprawach

bieżących wsi, gminy czy powiatu.

2) Magdalena  Janc  Węglewska –  nie  wiem  czy  jestem  osobą  kompetentną  na  tyle,  żeby

zgłosić, ale zgłaszam  na prośbę mieszkańców wsi Nowina wnioskuję o przesunięcie znaku

D-42 oznaczającego teren zabudowy tak, aby w tej strefie znalazły się nowo wybudowane

domy jednorodzinne – od pana P. począwszy  do Pana S. Ustawienie biało-czarnej tablicy

mieszkańcy  motywują  tym,  że  spowoduje  ona  poprawę  bezpieczeństwa  –  ograniczenie

prędkości przede wszystkim  co potwierdzam. Jest tam droga bardzo ruchliwa, a nie ma

chodnika.   Dzieci  dochodzą  do  przystanku autobusowego i  strach  tamtędy  przechodzić.

Jeżeli nie byłoby to możliwe to proszę o ograniczenie prędkości.

3)  Magdalena Janc - Węglewska – zgłaszam wniosek dotyczący naprawy dachu (o czym już

wspominałam)  na  przystanku  autobusowym w Nowinie  oraz  wymianę  szyby,  która  jest

zbita.

4)  Marek Zieliński – wnioskuje o wykonanie, przedłużenie oswietlenia ulicznego w kierunku

Lubasza w m. Goraj o 3 lampy (przy nowych budynkach) 
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5) Marek Zieliński  – wnioskuje o wykonanie oświetlenia ulicznego na wybudowaniach w m.

Goraj w kierunku  Dębego. 

6) Marek  Zieliński  –  zapytał  czy  po  wykonaniu  gazyfikacji  będą  sprawdzane  tereny  ,  na

których były  wykonywane roboty ziemne. Chodzi o krawężniki  na ul. Wiejskiej, które są

ustawione jak są i nie wiem czy były przed robotami wykonywane zdjęcia. 

7) Marek  Zieliński –  zgłaszam  wniosek  do  Prezesa  Gminnego  Zakładu  komunalnego  w

Lubaszu. Pomiędzy posesją pana G. a przedszkolem jest zaniżona studzienka i trudno tam

przejechać, a studzienka koło sklepu, pokrywa ma dziurę.  

Marek  Wicher odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego powiedział,  że  studzienka  ta  która

siadła to powinna być naprawiona w ramach gwarancji (żeby gmina nie ponosiła kosztów) 

8) Marian Mirek – przekazał wniosek mieszkańców wsi (do którego powiedział -  powinna się

Pani Magdalena tez dołączyć) o następującej treści „ Zwracamy się z wnioskiem o budowę

wodociągu  do  naszych  posesji  położonych  w  miejscowości  Stajkowo  i  Nowina.  Nasze

nieruchomości są położone w dużej odległości od istniejącej sieci wodociągowej i nie ma

możliwości budowy  przyłączy  wodociągowych.  Prosimy o uwzględnienie  naszej prośby.

Wykonanie  wodociągu  wpłynie  na  poprawę warunków życia”  Dalej  podpisy  właścicieli

4 posesji.  Radna mówiła o znaku, a tu chodzi tez o tą linie do nowych budynków.  Będzie

na pewno problem jeżeli chodzi o nieruchomość Pana N. jest zrozumiałe, że przyłącze oni

sobie sami zrobią, ale chodzi o tą linię główną. 

Bogdan Han – ustosunkowując się do wypowiedzi radnego powiedział, że nie można robić

partyzantki bo od przyłączy jest Gminny Zakład Komunalny. Sami nie zrobią bo jak będzie

awaria to kto będzie odpowiadał. 

9) Sławomir Dams – zawnioskował o montaż lamp oświetleniowych na istniejących słupach

przy numerach posesji 18 i 27 w kamionce.  Wniosek był zgłaszany na zebraniu i nie ma

jeszcze odpowiedzi. 

10) Sławomir  Dams –  wnioskuje  o  montaż  siatki  zabezpieczającej  przy  boisku  (przy  tzw.

„walotce”), gdyż piłka często znajduje się na drodze i stwarza to zagrożenie dla dzieci, które

wybiegają za piłką. Piłka też odbija się o przystanek, który niszczy. 

11) Sławomir Dams – zapytał czy zostały podjęte działania w kierunku wykonania kanalizacji

sanitarnej w Sławnie 

12) Sławomir  Dams  -  zawnioskował  o  dowiezienie  żużla  na  drogę  w kierunku Młynkowa

(bliżej granicy), gdyż jest nieprzejezdna. Jak popada to jeżdżą po polu aby ominąć dziurę. 
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13) Marek Zieliński – proszę o naprawę dachu na przystanku autobusowym. Na pewno poprawi

to estetykę wsi Goraj. 

Kazimierz Wicher dzieląc się swym doświadczeniem powiedział, że chce podpowiedzieć

sołtysowi z Kruteczka (który jest prężny), że  aby wykonać tablicę informacyjną to można

to zrobić  tak  jak kiedyś  zrobiono w Dębem,  gdzie  tablicy  też  nie  było.  Zrobiono mały

wieczorek po 5 zł od osoby, na którym był grajek – wszyscy się świetnie bawili i wiedzieli

na co pieniądze są przeznaczone. 

Radna Magdalena  odpowiedziała,  że taką tablice  to mają,  ale chcą żeby  była  zamykana

i w razie deszczu nie padało na wywieszone informacje.  

Odnosząc się do wniosków dotyczących oświetlenia Kazimierz Wicher powiedział, że są to

inwestycje. To nie jest tak jak sobie to wyobrażamy, że wystarczy powiesić klampy. Musi

być dokumentacja, podwieszony dodatkowy drut i inne rzeczy. Nam się tylko wydaje, że to

takie  proste  i  teraz tak sobie  to  wyrywamy z budżetu,  który  razem zatwierdziliśmy.  To

należy zgłaszać jak będziemy budowali nowy budżet. Zdecydujemy wtedy gdzie najpierw

to należy zrobić. Jeden chce 5 drugi 10 i co tutaj dalej robić. 

Sołtys  Kruteczka  zabierając  głos  powiedział,  że  chciałby  uzupełnić  wniosek  radnej

i proponowaną przez radnego sugestię dotyczącą wykonania tablicy. Nie chodzi o zwykła

tablicę. Chodzi o tablicę, która byłaby wjazdowa od strony  południowej Gminy Lubasz,

która informowałaby przybyłych na nasz teren w którym miejscu się znajdują. Chodzi o to

by połączyć te dwie sprawy tablicę ogłoszeń z informacyjną, poglądową. Tablica, która jest

ustawiona jest od strony zachodniej. Nie mamy żadnej witryny w sklepie. Ciągle  na tablice

pada, a gdyby ją odwrócić to nic nie będzie widać. Nie ma też regulaminu placu zabaw i

gdyby coś się stało to sołtys  nie odpowiada, a gmina. Przyjeżdżają poznaniacy, jest tam

wiele tych domów i nie wiedza gdzie są. My i tak już dużo pozyskujemy od sponsorów i

dużo zrobiliśmy.  Dużo robimy, ale nasza wieś jest bardzo rozległa. Na wybudowaniach i

myślę, że nam Wójt pomoże i Rada Gminy, aby doświetlić wybudowania  bo tam są dzieci i

nie są spełnione żadne warunki bytowe bo dzieci idą na przystanek 1,5 km w ciemnościach.

Ja  stawiam  tylko  na  bezpieczeństwo,  dzieci  to  jest  nasz  potencjał.  O  drogach  już  nie

wspominam bo już rozmawiałem z Wójtem  i pracownikiem Urzędu i jak tylko będzie towar

to będziemy działać. 

Kazimierz Wicher – ja zrozumiałem, że chodzi tylko o tablice ogłoszeń sołectwa

Marian Mirek chcę tylko podpowiedzieć, żeby nie robić z szybami tablic bo później jest
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tylko problem z wybitymi szybami 

Marek Zieliński  odnosząc się jeszcze do wypowiedzi Pana Kazimierza powiedział, że nie

umiejscowił terminu wykonania oświetlenia w Goraju. Chodzi tylko, by sprawę załatwić

w tej kadencji. 

14) Marek Wicher – stwierdził, że został pominięty. Ma wniosek z Osiedla Gorajskiego, który

dotyczy naprawy lampy  - pierwszej jadąc z Goraja do Lubasza – ona się zapala i gaśnie. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy –  takie  rzeczy  Panie  Marku  to  najlepiej  bezpośrednio  do

pracownika w Urzędzie Gminy 

Ad. 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  powiedziała  -  Państwo  otrzymaliście  cały  wykaz  wniosków

i  interpelacji.  W  związku  z  tym   czy  Państwo  radni  macie  jakiejs  pytania?

Poniżej wykaz wniosków i interpelacji zgłoszonych przez radnych w marcu 2015 roku. 

L.p. Data sesji Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi/odpowiedź

51 26 marca 2015 

Nr rejestrowy

3313

Marek Wicher Skrzyżowanie z ul. Winiary. Po 

prawej stronie stoi znak 

30km/godz przed samym 

skrzyżowaniem czyli dotyczy 

odcinka 3-4 metrów. On powinien 

być za skrzyżowaniem 

Pismo D.0003.34.2015 z dnia        

22 kwietnia 2015 roku

- znak został przestawiony 

52. 26 marca 2015 

Nr rejestrowy

3313

Marek Wicher ul. Sportowa - jest skrzyżowanie z 

ul. Krótką i tam jest brak znaku 

D1  i tabliczki, która droga jest z 

pierwszeństwem 

Pismo D.0003.35.2015 z dnia        

22 kwietnia 2015 roku

- tabliczka D1 zostanie ustawiona

53. 26 marca 2015 

Nr rejestrowy

3314

Marek Wicher Po 1)ponawiam wniosek budowy 

chodnika na ul. Winiary. 2) 

wykonać odwodnienie drogi – ul. 

Ustronna. 3) wyrównać ul Zakątek

Pismo D.0003.36.2015 z dnia        

22 kwietnia 2015 roku

- na wykonanie chodnika na ul. 

Winiary zaplanowano z funduszu 

Sołeckiego 22.500 zł. Kwota ta 

zostanie uruchomiona po 

zakończeniu inwestycji 

telekomunikacyjnej.

- nie ma potrzeby wykonania 

odwodnienia, grunt na tej drodze 

jest przepuszczalny. Droga 

zostanie przeprofilowana.

- Droga Lubasz – Bzowo w tym 

ul. Zakątek zostanie również 

doziarniona         i wyrównana. 
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L.p Data sesji Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi

17

 
 
 
 

Po sesji 

30 marca 2015

Nr rej 3197

Żaneta
Andrzejewska 

Poprawić jakość usług Poczty 
Polskiej 

Pismo do Poczty Polskiej 
D.0003.4.2015 
Odpowiedź- ?

L.p. Data komisji Zgłaszający Przedmiot wniosku Uwagi

30 Marzec 

Numer 

rejestrowy 

3093

Jacek Michalak Zamontować lampę na łączniku 
pomiędzy Chrobrego a Desantu

Pismo B.0003.10.2015 z 08 
kwietnia 2015 r. - wniosek 
umieszczono w rejestrze wniosków

31 Numer 

rejestrowy 

3094

Jacek Michalak Nadać nazwę nowej ulicy 
(łącznik j.w)

Pismo GPL.0003.5.2015 z 28 
kwietnia 2015r – stosowny projekt 
uchwały zostanie przygotowany     
i przedłożony do biura RG

32 Z protokołu Kazimierz 
Wicher 

Zamontować sygnalizację z 
detektorem ruchu w Dębem 

Pismo do Rejonu Dróg 
Wojewódzkich w Czarnkowie 
D.0012.29.2015 z dnia 20 kwietnia
2015r.
Odp. RDW?

33 Z protokołu Marek Zieliński Ustawić lustro w Goraju

Ad. 8   Wolne wnioski i informacje.

Paweł Strawa – w wolnych głosach i wnioskach na początek chciałbym zgłosić taki wniosek,  aby

naprawić to nasze nagłośnienie na sali bo to trzeszczenie  bardzo mnie denerwuje. Myślę, że może

wystarczyłoby przeprowadzić konserwację. 

Zbliża się długi  weekend majowy i większość ma już na pewno ten czas zaplanowany. Niemniej

jednak  w imieniu Wójta  i  swoim również zapraszam wszystkich  na kolejny  weekend 16  maja

(wszyscy widzę zaproszenia dostali) na XXI  Festiwal Kultury Łowieckiej i Edukacji Ekologicznej

na terenie Zespołu Szkół Leśnych w Goraju. Zapraszam wszystkich chętnych na przepiękny dzień

w Goraju, w sobotę z całymi rodzinami, z dziećmi na taki piknik.  Wstęp jest wolny z wszystkiego

można  korzystać  bezpłatnie.   Korzystając  z  okazji  życzę  wszystkim  wspaniałego,  długiego

weekendu majowego

Ad . 9 Za  ko  ńczenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  podziękowała   wszystkim  za  udział  po  czym  zamknęła  obrady

IX sesji Rady Gminy. 

 Sesja zakończyła się o 17.40

43



Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz Marian Mirek 
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